

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍
ကောင်းစွာနိုးကြား

နေ့ရောညဉ့်ပါ အမြဲမြတ် ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍ ဖြစ်သော သတိရှိသူ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရား၏ တပည့်တို့သည် အခါခပ်သိမ်း ကောင်းစွာ နိုးကြားသောအားဖြင့် နိုးကြား ရကုန်၏။
ပတိဏ္ဍကဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၂၉၆)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၃ ရက် ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့ အတွဲ (၆၄)၊ အမှတ် (၁၁၈)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်မားရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖြင့်မားရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမှီစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Ma Jia တို့ (၂၀၂၅) ခုနှစ် မြေနှစ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ (၂၀၂၅)ခုနှစ် မြေနှစ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅ (၂၀၂၅) ခုနှစ် မြေနှစ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမျိုးသားအားကစားပြိုင်ပွဲရုံ(၁)သုဝဏ္ဏ၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့အား မြန်မာနိုင်ငံ

ဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Ma Jia နှင့် ကြွရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ နှေးထွေးစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးအခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြ သူများသည် (၂၀၂၅) ခုနှစ် မြေနှစ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူး ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပမည့် နေရာသို့ ရောက်ရှိကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

◆ တရုတ်ရိုးရာအရ ယခု ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံက တရုတ်ရိုးရာ ရာသီခွင် ၁၂ ပါးထဲမှ မြေနှစ်ဖြစ်သည်ကို သိရှိရ မြေနှစ်သည် ဉာဏ်ပညာ၊ မဟာ ဗျူဟာ ပြောင်းလဲခြင်း၊ အသစ်တစ်ဖန် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ တိုးတက် ကြီးပွားခြင်း၊ ထိုးထွင်းသိမြင်ခြင်းအစီပွယ်ဟုယူဆကြသည်ကို သိရှိရ၊ တရုတ်ပြည်သူတို့၏ မျှော်လင့်ချက်များ ပြည့်ဝအောင် တိုးတက်ပြောင်းလဲခြင်း များ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်

ဓမ္မစေတီထိုက်သည့် သာသနာ့အာဇာနည် နှစ်နှစ်ဆက်တိုက် ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပြီ

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်အထိ ၃၃ ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပခဲ့သော (၇၇) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးမှ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ သာသနာ့အာဇာနည် ဆရာတော်တစ်ပါး ပေါ်ထွန်းလာခဲ့ပြန်ပြန်ဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ကျင်းပခဲ့သည့် (၇၆) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲကြီးတွင်လည်း တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ သာသနာ့အာဇာနည် ဆရာတော်တစ်ပါးထွက်ပေါ်ခဲ့ရာ နှစ်နှစ် ဆက်တိုက်နှစ်ခြားဘဲ သာသနာ့အာဇာနည်ဆရာတော်များ ထွက်ပေါ်လာခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

(၇၇) ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ် ရေးစာမေးပွဲကြီးမှ ထွက်ပေါ်လာသော (၁၇) ပါးမြောက် သာသနာ့ အာဇာနည်ဆရာတော်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်၊ တိပိဋက မဟာဂန္ထဝင်နိကာယ် ကျောင်း တိုက်မှ အရှင်သေဠုညာထာလင်္ကာရ သက်တော် ၄၅ နှစ်၊ သိက္ခာ ၂၃ ဝါ ဖြစ်သည်။ ယမန်နှစ်က ပေါ်ထွက်ခဲ့သည့် (၁၆) ပါးမြောက် သာသနာ့အာဇာနည် ဆရာတော်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံ မြို့နယ်၊ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်မှ အရှင်ပညာသိရီ လင်္ကာရဖြစ်သည်။ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၁၀ ပြည့်နှစ် (ခရစ်နှစ် ၁၉၄၈ ခုနှစ်) မှ စတင်ကျင်းပလာခဲ့သည့် တိပိဋကဓရ တိပိဋက ကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲသည် ၃၃ ရက်ကြာမြင့်အောင် ဖြေဆိုကြရခြင်းဖြစ်ရာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အရည်ကြာဆုံးနှင့် အခက်ခဲဆုံးစာမေးပွဲတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

တိပိဋကဓရ ခေါ် ဝိဇ္ဇကတံသုံးပုံကို နှုတ်ခုံဆောင်နိုင်သော စာမေးပွဲကို အောင်မြင်ရန်အတွက် ဝိနည်းနှစ်ကျမ်း (ဓမ္မ၁ မျက်နှာ)၊ ဝိနည်းသုံးကျမ်း (၁၄၀၉ မျက်နှာ)၊ သုတ်သုံးကျမ်း (စာမျက်နှာ ၇၇၉ မျက်နှာ)၊ အဘိဓမ္မာ အရှေ့ပိုင်း ငါးကျမ်း (စာမျက်နှာ ၁၃၉၀ မျက်နှာ)၊ အဘိဓမ္မာနောက်ပိုင်း (စာအုပ်ရေ ရှစ်အုပ်)၊ စာမျက်နှာပေါင်း ၃၅၅၇ မျက်နှာ) စုစုပေါင်း ကျမ်း စာအုပ်ပေါင်း ၂၀၊ စာမျက်နှာပေါင်း ၈၀၂၆ မျက်နှာတို့ကို အပိုင်း ငါးပိုင်းအနက် တစ်ပိုင်းချင်း အလွတ်နှုတ်ခုံဆောင် အာရုံပြန်ဖြေဆို ကြရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အာရုံပြန်ဖြေဆိုရာတွင် အထစ်အငေါ့မရှိ ဖြေဆိုကြရပြီး စာထောက်စာမ ငါးကြိမ်ထက်ပိုပါက ကျမ်းအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ သဘောရေးဖြေ ဖြေဆိုရာတွင်လည်း မူရင်းပါဠိတော်၊ မူရင်းပါဠိတော်၏ အဖွင့် အဋ္ဌကထာ၊ အဋ္ဌကထာ ၏ အဖွင့် မူလဋီကာ၊ အနုဋီကာ၊ မဇ္ဈိကာ၊ ဝေဇာနော၊ ဂဏ္ဍိကျမ်း များ၊ မြန်မာဘာသာဖြင့် ဖွင့်ဆိုရေးသားထားသည့် ဒီပနီကျမ်းများ၊ ဆိုရိုးကျမ်းများအရ ကောက်ကျမ်းများစသည်ဖြင့် ဝိဇ္ဇကတံ တော်နှင့် ဆက်စပ်သမျှ အနက်အဓိပ္ပာယ်အားလုံး မေးသမျှဖြေဆို ရသည့်အတွက် အောင်မြင်ရန်ခက်ခဲလှသော စာမေးပွဲပင် ဖြစ်ပါသည်။

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီး၏ ခက်ခဲအဆင့်မြင့်မြင့် စတင်ကျင်းပခဲ့သည့် ၁၃၁၀ ပြည့်နှစ်မှ ယခုအချိန်အထိ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ သာသနာ့ အာဇာနည်ဆရာတော်ကြီး ၁၇ ပါးမြောက်ပေါ်ထွန်းနိုင်ခဲ့သည့်အနက် တတိယအကြိမ်မြောက်ကျင်းပသည့် တိပိဋကဓရရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲမှ ထွက်ပေါ်လာသည့် ဖင်းကုန်းဓမ္မနာဒ ဆရာတော် တက္ကသိုလ်ဝိဇ္ဇာသာရာဘိဝံသ အရှင်သုမြတ်မှာ ဝိဇ္ဇကတံသုံးပုံ အာရုံနှင့် ရေးဖြေနှစ်ရပ်လုံးတွင် ဂုဏ်ထူးဖြင့် အထူးအောင်ခဲ့သည့် လွန်စွာထူးခြားသော ဆရာတော်ကြီးပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဆရာတော် ကြီး၏ ဉာဏ်ရည်ထက်မြက်မှု ဂုဏ်သတင်းမှာ ကမ္ဘာသို့ပင် ပျံ့နှံ့ကျော်ကြားခဲ့ပါသည်။

တိပိဋက ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးကို ကျင်းပခြင်းသည် ဗုဒ္ဓသာသနာတော်အတွင်း ဘုန်းဂါးပရိယာယ်၊ ဉာဏ်ပညာထူး တို့နှင့် ပြည့်စုံသော ပုဂ္ဂိုလ်ထူးတို့ကို ဖော်ထုတ်ရေး၊ ပရိယတ္တိ သာသနာတော်ကြီးကို အားပေးချီးမြှောက်ရာတွင် အထက်တန်း အကျဆုံးချီးမြှောက်ရေး၊ သာသနာတော်အတွင်း ဓမ္မစေတီထိုက် သော ဝိဇ္ဇကတံအာရုံဆောင် ပုဂ္ဂိုလ်ထူးဖော်ထုတ်ရေးဟူသော ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ရာ သက်တော်ထင်ရှား သာသနာ့အာဇာနည်ဆရာတော်များ ပေါ်ထွန်းလာခြင်းအားဖြင့် လောကလူသားတို့၏ အကျိုးစီးပွား ချမ်းသာများစေမည့် သာသနာတော်သုံးရပ် အရည်တည်တံ့ခိုင်မာစေကြောင်း ကောင်း မြတ်သည့်အကြောင်းတရားဖြစ်ပါကြောင်း။ ။



၂၅ - ၁ - ၂၀၂၅ ရက်နေ့ ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) ရည်ညွှန်းဈေး (Market Rate)

သိပ်သည်းဆ ၁၉.၂၅ ဂရမ်/ကူဗစင်တီမီတာနှင့်အထက်ရှိ စံချိန်စံရွှေ ၁ ကျပ်သား (၁၆.၃၂၃၅၅ ဂရမ်) ၏ ဈေးနှုန်းမှာ (၅,၄၅၀,၀၀၀) ကျပ် ဖြစ်သည်။

ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)ရည်ညွှန်းဈေးသတ်မှတ်ရေးကော်မတီ

ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားတို့ သွေးစည်းညီညီ တွဲလက်ညီမှ ဒို့ပြည်ထောင်စု ခိုင်မြဲမည်

ရေကြောင်းသတ်ပေးချက်

၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ရေနံရှာဖွေဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော PTTEP International Limited သည် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် M-9 ရှိ ဇောတီကမ်းစီမံကိန်းနှင့် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် M-5 & M-6 ရှိ ရတနာစီမံကိန်းတို့တွင် Geotechnical Site Investigation Survey (GTI) လုပ်ငန်းများအား Survey Vessel, GEO MARINER (Call Sign: XVCH7) ရေယာဉ်ဖြင့် ၂၇.၂.၂၀၂၅ ရက်နေ့မှ ၃၀.၄.၂၀၂၅ ရက်နေ့အထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ Geotechnical Site Investigation Survey (GTI) လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည့် တည်နေရာကိုဖော်ပြသည့် Coordinates များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) ကမ်းလွန်လုပ်ကွက် M-5/M-6 (ရတနာ) ရှိ Well Location များ-

Point	Latitude	Longitude
M5-Exp C1	15° 07' 45.2615"N	94° 10' 10.5131"E
M5-Exp C2	15° 02' 50.3772"N	94° 06' 0.4221" E
M6-Exp CA	15° 22' 58.0671"N	95° 13' 59.3578"E
M6-Exp CF	15° 17' 6.1839" N	95° 09' 29.2190"E
Yadana-Infill WP2	15° 09' 08.887" N	94° 46' 50.887" E
Badamya-Infill WP4	15° 09' 38.119" N	94° 43' 02.108" E

သတင်းစဉ်

မြန်မာ့အလင်း

ဓာတ်ပုံများချုပ်	- စိုးစိုးနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ခင်ရတနာ
ဓာတ်ပုံများ	- မြင့်နိုး	အကြီးတန်း	- ကျော်သုခ၊ ဇော်ဦး၊ တင်မောင်လှ
ဓာတ်ပုံများ	- ဝင်းကျော်၊ နေဇာဇာထွန်း	သတင်းထောက်များ	- ဟိန်းထွန်း၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
ဘာသာပြန်ဓာတ်ပုံ	- ချစ်စန္ဒရီ၊ တင်လင်းအောင်	အယ်ဒီတာ	- ဇော်ဝင်းအောင်၊ သေဠုနွယ်၊ ခင်ဖြူထွန်း
ဆုတောင်း	- အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့	သတင်းထောက်များ	- သတင်းထောက်များ
အပြင်	- ဇော်မင်းသန်းနှင့် အဖွဲ့	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်	- တင်စိုး
စာမျက်နှာစုံစဉ်စုံနှင့် ဝီရိယ	- ဆုနှစ်သုံးနှင့် ရွှေစင်အိတ်အဖွဲ့	အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း	- သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့

နေပြည်တော်-ဓာတ်ပုံများ ၀၆၇-၃၆၀၄၂၊ ဓာတ်ပုံအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၀၄၃၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၀၄၃၊ ရန်ကုန်ရုံး-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းဆုံ(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဓာတ်ပုံဆရာအမှတ်-၄၀၊ ဓာတ်ပုံအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၄၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၄၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၄၁၄၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၄၁၆၊ မြေကြီး ၀၁-၅၄၄၄၁၇၊ ၀၁-၅၄၄၄၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၄၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၀၄၃၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၄၃၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၄၆၅။

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

MYANMAR Digital News
www.mdn.gov.mm
Presented by MPE

၀ ရှေ့ဖို့မှ

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်ဦးလွင်၊ ဦးမင်းနောင်နှင့် ဦးထွန်းအုံ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံးမှ သံမှူးကြီးများ၊ မြန်မာ-တရုတ်ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုနီးနှောဖလှယ်ရေးအဖွဲ့နာယက၊ လူမျိုးပေါင်းစုံ ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့အကျိုးဆောင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တရုတ်ကုန်သည်များအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ယူနန်လူမှုကုန်သွယ်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဟွတ်ကြွန် (ဖူကင်) တရုတ်အမျိုးသားအသင်းဥက္ကဋ္ဌ တရုတ်အသင်းအဖွဲ့များမှ ဥက္ကဋ္ဌများက (၂၀၂၅)ခုနှစ် မြေနှစ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးတို့အား ခြင်္သေ့ရစ်ကောင်က မင်္ဂလာဂရုပြုကြိုဆိုကြပြီး တရုတ်ရိုးရာနှစ်သစ်ကူး အထိမ်းအမှတ်ပဝါများဖြင့် ဂရုပြုသည်။

စက်လှုပ်နှုပ်ဖွင့်လှစ်ပေး

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့က နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို စက်လှုပ်နှုပ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ရွှေနဂါးတရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို စတင်ကျင်းပရာ ရောင်လင်ဘုန်းတော်ကြီးတစ်ပါးက နှစ်သစ်ကူးဆုတောင်းစကားနှင့် တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးဆိုင်ရာမြေစကြောင်း ဆုတောင်းစကားပြောကြားပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် ရောင်လင်ကွန်ဖူးသရုပ်ပြသခြင်းများကို ကြည့်ရှုကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ရောင်လင်ဘုန်းတော်ကြီးများထံ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များနှင့် သစ်သီးခြင်းအား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ရောင်လင်ဘုန်းတော်ကြီးများက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့အား အမှတ်တရလက်ဆောင်များ ပြန်လည်ပေးအပ်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးနှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် တရုတ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ရောင်လင်ဘုန်းတော်ကြီးများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့များက တစ်ဖွဲ့ချင်းစီ အလိုက် ဂါရုပြုကပြမှုအဖြစ်မြေမူအား ကြည့်ရှုအားပေးပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရွှေနဂါး တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်တွင် နှစ်သစ်ဆုမွန်ကောင်းစကား ပြောကြားစဉ်။

❖ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မိမိနိုင်ငံတစ်ခုတည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးထက် မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် ဒေသတွင်း နိုင်ငံများ၊ အခြားသောကမ္ဘာ့နိုင်ငံများကိုပါ တစ်ပါတည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် BRI စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်နေသည်ကိုတွေ့ရ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်၍လည်း မြန်မာ-တရုတ် စီးပွားရေးစင်္ကြံစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိခြင်းကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အပြန်အလှန် အကျိုးရှိစေရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အလေးထားလျက်ရှိသည်ကို ပြောကြားလို့၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသည့် စီမံကိန်းများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခင်းအကျင်းကို ဖော်ဆောင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံက တရုတ်နိုင်ငံ၏ ယုံကြည်စိတ်ချရသည့် အိမ်နီးချင်းမိတ်ဆွေကောင်းနိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်သွားမည်

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ချီးမြှင့်ငွေများပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ တက်ရောက်လာကြသူများသည် China Town တရုတ်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းများနှင့် တရုတ်ရိုးရာအစားအစာပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ကြသည်။ တရုတ်ရိုးရာခြင်္သေ့အကအဖွဲ့ကဂါရုပြုကပြဆက်လက်၍ မြေနှစ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ညစာစားပွဲ အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပ ပြုလုပ်ရာ ဦးစွာ တရုတ်ရိုးရာခြင်္သေ့အရုပ်အား ဆေးခြယ်အသက်သွင်းခြင်း မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ပြုလုပ်ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးတို့က တရုတ်ရိုးရာခြင်္သေ့အရုပ်အား တရုတ်တံထိုးစဉ်လာများနှင့်အညီ ဂုဏ်ပြုဆေးခြယ်သပေးကြကာ တရုတ်ရိုးရာခြင်္သေ့အကအဖွဲ့က ဂါရုပြုကပြကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ရွှေနဂါးတရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် နှစ်သစ်ဆုမွန်ကောင်းစကားပြောကြားရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုသည် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း ၅၀၀၀ကျော်ကတည်းက ယနေ့တိုင်အောင်တည်ရှိနေပြီး ကမ္ဘာ့သမိုင်းမှာ အရှည်ကြာဆုံးသော ယဉ်ကျေးမှုသမိုင်းမှတ်တမ်းကို ထိန်းသိမ်းထားနိုင်သည်ကို လေ့လာသိရှိကြောင်း၊ တရုတ်လူမျိုးများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအရ နေ့ဦးပွဲတော်ဟု ခေါ်ဆိုသည့် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကိုလည်း လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း ၃၅၀၀ ကျော်ကတည်းက ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးတမ်းများနှင့်အညီ မျိုးဆက်တစ်ဆက်ပြီးတစ်ဆက်က ပျောက်ကွယ်မသွားအောင် လက်ဆင့်ကမ်း ထိန်းသိမ်းကျင်းပခဲ့ကြသည်ကို ဂုဏ်ယူဖွယ်လေ့လာတွေ့ရှိကြောင်း၊ တရုတ်ရိုးရာအရ ယခု ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံက တရုတ်ရိုးရာ ရာသီခွင် ၁၂ ပါးထဲမှ မြေနှစ်ဖြစ်သည်ကို သိရှိကြောင်း၊ မြေနှစ်သည် ဉာဏ်ပညာ၊ မဟာဗျူဟာပြောင်းလဲခြင်း၊ အသစ်တစ်ဖန် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ တိုးတက်ကြီးပွားခြင်း၊ ထိုးထွင်းသိမြင်ခြင်းအဓိပ္ပာယ်ဟု ယူဆကြသည်ကို သိရှိကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၄ သို့



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်ဦးလွင်၊ ဦးမင်းနောင်နှင့် ဦးထွန်းအုံ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံးမှ သံမှူးကြီးများ၊ တရုတ်အသင်းအဖွဲ့များမှ ဥက္ကဋ္ဌများက (၂၀၂၅)ခုနှစ် မြေနှစ် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။



ရွှေနဂါး တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်တွင် ရှောင်လင်ဘုန်းတော်ကြီးတစ်ပါးက နှစ်သစ်ကူးဆုတောင်းစကားနှင့် တရုတ်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးခိုင်မြဲစေကြောင်း ဆုတောင်းစကားပြောကြားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ
တရုတ်ပြည်သူတို့၏ မျှော်လင့်ချက်များ ပြည့်ဝအောင် တိုးတက်ပြောင်းလဲခြင်းများ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း။

တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ပထဝီမြေအနေအထားအရ မိုင်ပေါင်း ၁၃၀၀ ကျော် ထိစပ်နေခြင်းကြောင့် လူမျိုးအရ၊ ယဉ်ကျေးမှုအရ များစွာ နီးစပ်မှုရှိကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကိုကြည့်ပါကလည်း မှတ်တမ်းများအရ ၁၉၁၁ ခုနှစ်က စတင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် နှစ်ပေါင်းတစ်ထောင်ကျော် ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီခဲ့သည့် ဆက်ဆံရေးနှင့် ရှည်လျားသည့် နယ်နိမိတ်ထိစပ်နေခြင်းကြောင့်လည်း တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြားတွင် ခိုင်မာသည့်ဆက်ဆံရေးများ ထူထောင်နိုင်ခဲ့ပြီး ခေတ်မီပေါက်ဖော်ဆက်ဆံရေး၊ မဟာဗျူဟာပြောက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး၊ အေးတူပူအမျှ အသိုက်အဝန်းထူထောင်ရေး စသည်ဆက်ဆံရေးမျိုးကို ထူထောင်နိုင်ခဲ့ကြကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ရှေ့ဆက်ပြီးတော့လည်း တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ အကြား ရင်းနှီးချစ်ကြည်ရေးကို ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မာအောင် အလေးအနက်ထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်ကို ပြောလိုကြောင်း။

တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မိမိနိုင်ငံတစ်ခုတည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးထက် မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၊ အခြားသော ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများကိုပါ တစ်ပါတည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် BRI စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်နေသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်၍လည်း မြန်မာ-တရုတ် စီးပွားရေးစင်္ကြံစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိခြင်းကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အပြန်အလှန်အကျိုးရှိစေရေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ရှောင်လင်ကွန်ဖူးသရုပ်ပြသခြင်းကို ကြည့်ရှုစဉ်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အလေးထားလျက်ရှိသည်ကို ပြောကြားလိုကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေသည့် စီမံကိန်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တင်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခင်းအကျင်းကို ဖော်ဆောင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံက တရုတ်နိုင်ငံ၏ ယုံကြည်စိတ်ချရသည့် အိမ်နီးချင်းမိတ်ဆွေကောင်း နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများအနေ

ဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်းတွင် အပြန်အလှန်ချစ်ကြည်ရေးခရီးများ သွားရောက်ခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုရှိသည့် ဆက်ဆံရေးခိုင်မာနေမှုကို ပြသနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်

နိုင်ငံဘာလထဲတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အစိုးရ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တရုတ်နိုင်ငံကို သွားရောက်ခဲ့ပြီး မဟာမိတ်ခေါင်းထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများကို တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်အပြင် အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာကြသည့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့်လည်း သီးခြားစီတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဆွေးနွေးစဉ်တွင်လည်း တရုတ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်က တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး၏ မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း အတည်ပြုဆွေးနွေးခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး အပြည့်အဝထောက်ခံကူညီ အားပေးမည်အချက်များ၊ မိမိတို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

ကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်နှင့်အညီ အကောင်

အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများအပေါ် ထောက်ခံပြီး ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်ယယ်ပေါင်းစုံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် နိုင်ငံရေးအရ ယုံကြည်မှုအရ ပိုမိုတိုးတက်စေရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်အချက်များ စသည်များကို ထပ်လောင်း အတည်ပြု ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များအပေါ် တရုတ်နိုင်ငံက တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၏ အတည်ပြုဆွေးနွေးချက်များနှင့် ကူညီထောက်ပံ့မှုများသည် တရုတ်နိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ထာဝရမိတ်ဆွေအဖြစ် တည်ရှိနေမှုကို ဖော်ပြနေခြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါရပ်တည်ချက်အတွက်လည်း မြန်မာနိုင်ငံက တရုတ်နိုင်ငံကို ကျေးဇူးတင်ရှိသည်ကို ပြောကြားလိုကြောင်း။

ကြိုးစားအားထုတ်မှုများကို မြင်တွေ့ခဲ့

မိမိအနေဖြင့် ကုမင်းမြို့တွင် တရုတ်ပြည်တွင်းက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများကို ပြောပြခွင့် ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်ပြီး တရုတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ တက်ကြွသည့် အမြင်နှင့် ထက်သန်သည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုမှုများကို မြင်ခဲ့ရပြီး မိမိတို့နိုင်ငံတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ စီးပွားရေး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကုမင်း၊ ချီချင်၊ ရုန်းကျန်မြို့များတွင်ရှိသည့် အထင်ကရနေရာများ၊ တက္ကသိုလ်များ၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံများကို သွားရောက်လေ့လာခဲ့ပြီး တရုတ်လူမျိုးတို့၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှု အသီးအပွင့်များကို မြင်တွေ့ခဲ့ရကြောင်း။

မိမိတို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်သည့် ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ် ပြန်လည်လျှောက်လှမ်းနိုင်ရန်အတွက် ချမှတ်ထားသည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ၊ တရုတ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ရှောင်လင်ဘုန်းတော်ကြီးများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ China Town တရုတ်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးတို့ နှစ်သစ်ကူး အထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင်များ အပြန်အလှန်ပေးအပ်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အောင်မြင်သည့် အရွေ့များ ဖြစ်လာမှုသည် မိမိတို့၏ ခိုင်မာသည့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံ၏ အားပေး ကူညီမှုများကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာ အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအပေါ် အခိုင်အမာ ထောက်ခံပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို အလေးထား ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများအတွက်လည်း တရုတ်နိုင်ငံအစိုးရနှင့် တရုတ်နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ထပ်လောင်းပြောကြားလိုကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီးတော့လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် ပန်ကြားလိုကြောင်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Ms. Ma Jiao တို့ ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့အား ချီးမြှင့်ပေးအပ်စဉ်။

ပြုသည့်အမှန်ကို ဖော်ထုတ်ပြသနေ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ၏ တရားဝင်သံတမန် ဆက်ဆံရေးကို ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန် ၈ ရက်တွင် စတင်ထူထောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် လာမည့် ဇွန် ၈ ရက်ဆိုပါက နှစ်နိုင်ငံသံတမန်ဆက်ဆံရေးသည် နှစ်ပေါင်း ၇၅ နှစ်တိုင်တိုင် စိန်ရတုကလာကို ရောက်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက ရှိလာခဲ့သည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုအပေါ် အခြေခံပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ထူထောင်ပြီးနောက်ပိုင်း နှစ်နိုင်ငံကြုံတွေ့လာသည့် အရေးကိစ္စများတွင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အပြန်အလှန် ဖေးမကူညီခဲ့ကြကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ စတင် ထူထောင်ခြင်းအပေါ် အာရုံတိုက်တွင် ပထမဆုံး အသိအမှတ်ပြုခဲ့သည့် နိုင်ငံဖြစ်သကဲ့သို့ အထိပါ အချိန်ကတည်းက ရပ်တည်ခဲ့သည့် တရုတ်တစ်နိုင်ငံ တည်း မူဝါဒကိုလည်း ဒီနေ့အချိန်အထိ ခိုင်ခိုင်ခာမာ ရပ်တည်နေသည့် နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း၊ ၁၉၅၄ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံကို တရုတ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ချူအင်လိုင် လာရောက်ချိန်က ပူးတွဲကြေညာနိုင်ခဲ့သည့် ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူတည့်တွဲနေထိုင်ရေးမူကြီး (၅)ရပ်ကလည်း နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးသမိုင်းအတွက် မှတ်တိုင်တစ်ခု ဖြစ်သကဲ့သို့ ယနေ့တိုင် လက်ကိုင်ထား ကျင့်သုံးနေ ကြခြင်းကြောင့် နှစ်နိုင်ငံဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ဆက်ဆံ ရေး၏ ပြဿနာအမှန်ကို ဖော်ထုတ်ပြသနေကြဆဲ ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံ၏ ရေရှည်ကို မြှော်တွေးပြီး နိုင်ငံပေါင်းစုံပါဝင် သည့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အလေးအနက် ထောက်ခံခြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံ၏ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် ဆက်ဆံရေးကို မလိုလားကြသည့် ပြည်တွင်းပြည်ပ က အဖွဲ့အစည်းအနေဖြင့်လည်း နည်းလမ်းမျိုးစုံ အသုံးပြုပြီး သွေးခွဲနေကြောင်း၊ မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံ၏ တာဝန်ရှိသူများနှင့် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအားလုံးက အထူးဂရုစိုက်ဖို့လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက ဖြစ်တည်လာခဲ့သည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ရေကိုသား လို့ အကြားမထင်သလို ဘယ်လိုနည်းလမ်းနှင့် လုပ်ရပ်မျိုးကမ ပျက်ပြားအောင် လုပ်၍မရဘူးဆို သည့်ကို သက်သေပြနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့ မြန်မာပြည်သူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာရှိ ကြသည့် တရုတ်-မြန်မာအသင်းအဖွဲ့များ၊ တရုတ် နွယ်ဖွား မြန်မာနိုင်ငံသားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း တွင် လာရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် တရုတ် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် နိုင်ငံချစ်စိတ်များ၊ အေးအတူ ပူးအမျှ အတူတူနေထိုင်သွားကြမည်ဆိုသည့် စိတ်များ နှင့် အချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပြီး တရုတ်- မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကို ခိုင်မာသည့် ထာဝရအိမ်နီးချင်း ကောင်း၊ မိတ်ဆွေကောင်းနိုင်စေရန်အဖြစ် ဆက်လက် ရပ်တည်နိုင်ရေး အားလုံးကကြိုးပမ်းသွားကြပါဟု တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးက နှစ်သစ်ဆုတောင်း စကားပြောကြားရာတွင် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် သည် တရုတ်လူမျိုးတို့၏ အရေးအကြီးဆုံးပွဲတော် ဖြစ်ပြီး မြေနှစ်ကို ပျော်ရွှင်စွာကြိုဆိုရသည့်အတွက် များစွာဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ သမိုင်းတစ်လျှောက် ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် တရုတ်လူမျိုးများသည် တောတောင်ရေမြေများကို ကျော်ဖြတ်ပြီး သာယာ လှပသည့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာကြကာ စီးပွားရေးအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းများ လုပ်ကိုင်၍ အေးချမ်းစွာ အခြေချနေထိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့ သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံရှိသည့် မြန်မာ ပြည်ဟူသည့် မိသားစုကြီးနှင့် တက်ကြွစွာပေါင်းစပ် နေထိုင်ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ စီးပွားရေးနှင့်လူမှုရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်၊ တရုတ်-မြန်မာချစ်ကြည် ရေးအတွက် အရေးပါသည့် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူ၊ ပေးဆပ်သူများဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်များ အတွင်း နှစ်နိုင်ငံယဉ်ကျေးမှု၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဘာသာရေးစသည့် နယ်ပယ်အသီးသီးတွင် အပြန် အလှန်လှပလှပမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် တိုးတက်မှုကို ကောင်းမွန်စွာ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်သည် တရုတ်နှင့် မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေးထူထောင်သည့် (၇၅) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံဆိုင်ခေါင်းဆောင် များ၏ ဂရုစိုက်မှုနှင့်အတူ နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်စပ် မလာဟူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးသည် ပိုမိုအကျိုးရှိသော ရလဒ်များကို ဖြစ်ထွန်းစေပြီး အေးအတူပူးအမျှ အသိုက်အဝန်းတည်ဆောက်ခြင်း အတွက် တိုးတက်မှုအသစ်များရရှိပြီး နှစ်နိုင်ငံပြည်သူ များအတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအခွင့်အလမ်းများ စွာ ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

နှစ်သစ်ကူး မိမိတို့အတွက်လက်တွဲပြီး တရုတ်-မြန်မာ အေးအတူပူးအမျှ အသိုက်အဝန်းတည်ဆောက်ရာတွင် အုတ်တစ်ချပ်သံတစ်ပွင့်အနေဖြင့် ဆက်လက်ပါဝင် ကြပြီး တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ၏ လှပသည့်အနာဂတ် ကို အတူတည့်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် သာယာဝပြောပြီး ငြိမ်းချမ်းပါစေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီးတို့သည် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ တရုတ်ရိုးရာနှစ်သစ်ကူး အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုဥပဇာ ကို အတူတကွသုံးဆောင်ကြသည်။ ညစာသုံးဆောင် နေစဉ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံမှ အထူးလာရောက် ဖျော်ဖြေသည့် တယ်ဟုန်စာပေနှင့် အနုပညာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခြင်း၊ ရောင်လင်းကိုယ်တော်များက သိုင်းသက်ပြခြင်း၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေးညွှန် ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက် မြဝတီယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့နှင့် အနုပညာရှင်များက အဆိုအကများ၊ တေးသရုပ်ဖော်များ၊ တရုတ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေး တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခြင်း၊ တရုတ် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက တရုတ်ရိုးရာတေးသီချင်းများ၊ တူရိယာများဖြင့် သီဆိုတီးမှုတ် ကပြဖျော်ဖြေခြင်း၊ ပြင်ပအနုပညာရှင်များက တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြပြီး သီဆို ဖျော်ဖြေရာတွင် UNESCO မှ မြန်မာ့ရိုးရာနှစ်သစ်ကူး အတာဝန်ကြီးပွဲတော်ကို ယူနက်စကို၏ ခြံပုံ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်စာရင်းတွင် ပထမဆုံး တည်သွင်းခဲ့သည့်အတွက် ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုစကား ပြောကြားပြီး ဂုဏ်ပြုအထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ဗြိတိန် တေးဂီတအဖွဲ့က "ခေတ်လေးခေတ်" သင်္ကြန်သီချင်း ဖြင့် ဖျော်ဖြေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ် ကြီးတို့သည် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသည့် တရုတ် နိုင်ငံပေးလှူဒါန်းတော်လှူဒါန်းများ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ များ၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ်စစ်ဆင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးကွပ်ကဲမှုအောက် မြဝတီယဉ်ကျေး မှု အဖွဲ့နှင့်အနုပညာရှင်များကို အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပန်းခြင်းများ ပေးအပ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာအနုပညာရှင်များနှင့် ကြွရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်များသည် တရုတ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေး Theme Song ဖြစ် သည့် "ပန်းတိုင်းပွင့်ပါစေ" သီချင်းကို စုပေါင်းသီဆို ခဲ့ကြောင်းနှင့် အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ဇနီးတို့သည် တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် သန့်လျင်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် သန့်လျင်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ၇ ဇန်နဝါရီ ၂၅
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့မနက် ၈ နာရီခန့်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် သန့်လျင်တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား နယ်မြေခံတပ်ဌာနချုပ်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲ၌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ သန့်လျင်တပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ တက်ရောက်ကြသည်။

နိုင်ငံရေးပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်များ
ဦးစွာရှင်းလင်းပြောကြား

ထိုသို့ တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှု၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ခေတ်အဆက်ဆက်အုပ်ချုပ်ပုံနည်းစနစ်များ ပြောင်းလဲခဲ့မှုနှင့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကလိုလားသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးနိုင်ရေး တပ်မတော်မှ ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့မှု၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲသမားများဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုနှင့် အဆိုပါ မဲသမားများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း မရှိခဲ့သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏အာဏာကို အတင်းအဓမ္မရယူရန် လုပ်ဆောင်လာခဲ့သောကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အခြေအနေများအရ နိုင်ငံတော်ကို နိုင်ငံရေးအရ အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာခဲ့ပြီး တပ်မတော်မှ နိုင်ငံတော်အာဏာကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ ထမ်းဆောင်ခဲ့ရမှု၊ နိုင်ငံတော်တွင် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုတို့ကို ဦးစွာရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တပ်မတော်၏ အဓိကတာဝန်သည် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် မည်သည့် တပ်ဖွဲ့၊ မည်သည့်နေရာတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်ဖြစ်စေ စစ်ရေးသတိ၊ စစ်ရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိတို့ဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်

- ❖ တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် မည်သည့်တပ်ဖွဲ့၊ မည်သည့်နေရာတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်ဖြစ်စေ စစ်ရေးသတိ၊ စစ်ရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိတို့ဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်
- ❖ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူတို့အတွက် မြင့်မြတ်လှသည့်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေရသည့် မိမိတို့ တပ်မတော်သားများ၏ဘဝကို ဂုဏ်ယူတတ်ရန်နှင့် ပေးအပ်လာသည့်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်သွားရန်လို

ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းကျောင်းများမှ သင်ကြားပေးလိုက်သည့် စစ်အတတ်ပညာများကို လက်တွေ့နယ်ပယ်၌ အကျိုးရှိထိရောက်အောင် အသုံးပြုနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထိုကဲ့သို့ သင်ကြားပေးထားသည့် အတတ်ပညာများကို လက်တွေ့အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် အမြဲမပြတ် လေ့ကျင့်နေရမည်ဖြစ်ပြီး အသက်အရွယ်နှင့်ညီမျှသည့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုများနှင့် သန့်စွမ်းမှုများရှိနေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်လာပါက မိမိတို့၏တာဝန်များကို ရဲရင့်ပုံဖြင့် ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး လုပ်ရဲကိုင်ရဲသည့် စိတ်ထားနှင့် လုပ်ချင်ကိုင်ချင်စိတ်ထားများ ရှိရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း ကိုင်တွယ်အသုံးပြုရသည့် လက်နက်ကိရိယာများကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာဖြင့် အသုံးပြုနိုင်ရန်လိုကြောင်း။

တပ်မတော်သားဘဝကို ဂုဏ်ယူတန်ဖိုးထားရန်လို

တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် မည်သည့်တပ်ဖွဲ့၊ တစ်ယောက်၏ တိုက်တွန်းချက်မျှမပါရှိဘဲ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်လိုသည့် စိတ်ထားဖြင့် တပ်မတော်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်အမှုထမ်းခဲ့ကြသူများဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့၏ စစ်သားဘဝကို ခုံမင်မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူတို့အတွက် မြင့်မြတ်လှသည့်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေရသည့် မိမိတို့ တပ်မတော်သားများ၏ဘဝကို ဂုဏ်ယူတတ်ရန်နှင့် ပေးအပ်လာသည့် တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်သွားရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လက်ရှိ

လူဦးရေသည် ၅၂ သန်းခန့်ရှိပြီး အမျိုးသား ၄၇ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အမျိုးသမီး ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိကြောင်း၊ ၎င်းအနက် လူဦးရေအနည်းငယ်သာ တပ်မတော်သားဘဝကိုခံယူ၍ မွန်မြတ်လှသည့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နိုင်ကြသဖြင့် အများသူငါ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်ခက်ခဲလှသည့် တပ်မတော်သားဘဝကို ဂုဏ်ယူတန်ဖိုးထားကြရန်နှင့် မိမိတို့ကို ဂုဏ်ယူတတ်ရန်လိုကြောင်း။

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နိုင်ရန်အတွက် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီအလိုက် ကြံ့ခိုင်သန်စွမ်းမှုရှိစေရေး လေ့ကျင့်နေရမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတို့တစ်ဦးချင်း နေ့စဉ်လုပ်ဆောင်ရမည့်တာဝန်များကို မှန်မှန်ကန်ကန် လုပ်ဆောင်နေခြင်းသည် လေ့ကျင့်နေခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ နေ့စဉ် အပတ်စဉ် လစဉ် လုပ်ဆောင်ရမည့် ကြံ့ခိုင်ရေး လေ့ကျင့်ခန်းများကို တစ်ဦးချင်းစီအလိုက်၊ အဖွဲ့အလိုက် မှန်မှန်ကန်ကန် လုပ်ဆောင်စေရေးအတွက်လည်း ကျွန်ုပ်တို့ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ လေ့ကျင့်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ “လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာ” ဟူသည့် မူဝါဒနှင့်အညီ စဉ်ဆက်မပြတ် ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် စစ်အတတ်ပညာများနှင့် မျက်နှာပြင်မပြတ်စေရေး အမြဲမပြတ်လေ့လာနေရမည်၊ သင်ယူတတ်မြောက်ပြီးဖြစ်သည့် စစ်မှုရေးရာနည်းနာများနှင့် စစ်အတတ်ပညာများကို ပိုမိုကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်အောင် အမြဲလေ့ကျင့်နေရမည်၊ ချမှတ်ထားရှိသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များကို အမြဲလိုက်နာကျင့်သုံးနေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မည်သည့်လုပ်ငန်းရာကို တာဝန်ထမ်းဆောင်သည်ဖြစ်စေ လေ့လာမှုမရှိပါ

က သူတစ်ပါး၏နောက်တွင် ကျန်နေခဲ့မည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိကိုယ်ကိုနှင့် မိမိအဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရှိစေရေး အမြဲမပြတ်လေ့လာအားထုတ်သွားကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း၊ လေ့ကျင့်ရေးပိုင်းနှင့် ပတ်သက်လာပါက “ချေးထွက်များမှ သွေးထွက်နည်းမည်” ဖြစ်သဖြင့် စစ်သားကောင်းတစ်ယောက်ပါသအောင် နေထိုင်ကျင့်ကြံလေ့ကျင့်ခြင်းဖြင့် မိမိကိုယ်ကိုနှင့် မိမိအဖွဲ့အစည်းကို အရည်အသွေးတိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်၍ ညီညွတ်မျှတသည့်အုပ်ချုပ်ကွပ်ကဲမှု ပုံစံရှိရမည်ဖြစ်ပြီး လူတို့၏သဘောသဘာဝကိုသိရှိခြင်းဖြင့် လုပ်ငန်းများကိုအောင်မြင်အောင် ဦးဆောင်နိုင်စွမ်းရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်၏ကျောရိုးသည် စည်းကမ်းဖြစ်ပြီး စည်းကမ်းဆိုသည်မှာ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည်များကို လုပ်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းခြင်းနှင့်မဖြစ်သင့်၊ မဖြစ်ထိုက်သည်များကို မလုပ်ဆောင်ရန် တားမြစ်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်သည်တိုင်း တစ်ဦးချင်းစီ စည်းကမ်းကောင်းမွန်ပြီး အုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှုများကောင်းမွန်အောင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက စိတ်ဓာတ်ပိုင်းဆိုင်ရာသည်လည်း ကောင်းမွန်ခိုင်မြဲလာမည်ဖြစ်သဖြင့် အုပ်ချုပ်မှုညီညွတ်မျှတ ကောင်းမွန်ရေးကို အလေးထားလိုက်နာ ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း။

သက်သာချောင်ချိရေးဖော်ဆောင်

သက်သာချောင်ချိရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အုပ်ချုပ်မှုနှင့် သက်သာချောင်ချိရေးသည် ဆက်စပ်လျက်ရှိပြီး အုပ်ချုပ်မှုအားကောင်းခြင်းဖြင့် သက်သာချောင်ချိရေးကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့် သက်သာချောင်ချိမှုများ အားကောင်းပါက စိတ်ဓာတ်သည်လည်း အလိုလိုကောင်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် စစ်သည်အဆင့်အတန်းအားလုံးကို အဆင့်အလိုက်လျှော့ညှိသည့် ရပိုင်ခွင့်များ၊ ခံစားခွင့်များ ပေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ရသင့်ရထိုက်သည်များ မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် ပြည့်ပြည့်ဝဝရရှိအောင် ကြပ်မတ်ကွပ်ကဲခြင်းဖြင့် သက်သာချောင်ချိရေးကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ၎င်းတို့ကို ကိုယ်ရေးကိုယ်တာအခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများကိုလည်း တတ်နိုင်သည့်ဘက်မှ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်သည်တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့်လည်း စာမူကိန်းမှာ ၇ သို့

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပြည်သူတို့၏နေအိမ်အဆောက်အဦများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာအဆောက်အဦများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသား တံတိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန်ဆွဲဆောင်စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလူသတ်စုဆောင်းခြင်းများကို လုပ်ဆောင် လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင်အကြမ်း ဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ်မူတည်၍ လိုအပ်သလိုတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့အဓမ္မဝင်ရောက် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

စာမျက်နှာ ၆ မှ
မိမိကိုယ်ကို အကျိုးမဖြစ်စေနိုင်သည့် အသက်အစား၊ အပျော်အပါးနှင့်အစားအသောက်များကို ကိုယ်စီအသိ စိတ်ဖြင့် ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းချက်များလှည့်လည်ကြောင်း၊ မိမိတို့ရရှိသည့်ဝင်ငွေ နှင့် ထွက်ငွေကို မှုတအောင်သုံးစွဲခြင်းဖြင့် သက်သာ ချောင်ချိမှုကို ဖန်တီးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဝင်ငွေနှင့်ထွက်ငွေ မျှတမှုရှိစေရေး အသုံးနှင့်အဖြုန်းကို ခွဲခြားသိရှိ ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် တပ်ပိုင်နှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများကို ယခင်ကတည်းကပင် အားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အမြတ်ကိုအဓိကမဟုတ်ဘဲ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအနေဖြင့် အသား၊ ငါးနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသောနှုန်းထားများဖြင့် ဝယ်ယူစားသုံးနိုင် ရေး အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်ပိုင်နှင့်တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြင့် မိမိတို့တစ်သားစုချင်းနှင့် မိမိတို့တပ်ဖွဲ့၏ သက်သာချောင်ချိမှုကို ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုကြောင်း၊ မိမိတို့တပ်ဖွဲ့တွင်းရောင်းချပြီး ပိုလျှံသည့် များကို ပြင်ပမှဝန်ထမ်းများ၊ ဒေသခံများသို့ သက်သာ သောနှုန်းထားများဖြင့် ရောင်းချပေးခြင်းဖြင့်လည်း ဒေသ၏သက်သာချောင်ချိမှုကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း။
တပ်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းရပ်များဖြစ်သည့် လေ့ကျင့်ရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ သက်သာချောင်ချိရေးနှင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများနှင့် အားကစားပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

စိတ်ဓာတ်တို့သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ဆက်စပ်လျက် ရှိပြီး ကောင်းမွန်သည့်စိတ်ဓာတ်မွေးမြူရန်သည် စစ်သည် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီတွင် တာဝန် ရှိကြောင်း၊ ကွပ်ကဲကြပ်မတ်ရန် တာဝန်ရှိသူများ အနေဖြင့်လည်း လေ့ကျင့်ရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ သက်သာ ချောင်ချိရေးတို့ကို မှန်မှန်ကန်ကန်ဆောင်ရွက်ပေး ခြင်းဖြင့် စစ်သည်များ စိတ်ဓာတ်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ အားကစားပြိုင်ပွဲ

များ၊ အခါအားလျော်စွာကျင်းပသည့် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲ များ၊ ဖြည့်ဆည်းပေးရန် လိုအပ်သည်များကို တတ်နိုင်သရွေ့ ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းများဖြင့် စိတ်ဓာတ် ကောင်းမွန်မှုကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။
စာပေဖတ်မှတ်လေ့လာခြင်း အမြဲမပြတ်ဆောင်ရွက် တစ်ဦးချင်းစီ၏ အရည်အသွေးတိုးတက်စေရေး အတွက် စာပေဖတ်မှတ်လေ့လာသွားရန် မဖြစ်မနေ

လိုအပ်မည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိကိုယ်ကိုအကျိုးဖြစ်စေနိုင် မည့် စာပေဖတ်မှတ်လေ့လာခြင်းများကို ဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်း၊ စာပေဖတ်ရှုခြင်း၊ အကြောင်းအရာ များကို မှတ်သားခြင်း၊ လက်တွေ့ကြုံတွေ့လာရသည့် အခြေအနေတွင် ၎င်းအကြောင်းအရာကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး မိမိတို့သိရှိထားသည့် အကြောင်းအရာများကို အခြားသူများကို မျှဝေပေးခြင်းသည်လည်း ကောင်းမွန် သည့် အမှုအကျင့်ကောင်း တစ်ခုပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ “ရေအသက် တစ်မနက်၊ ထမင်းအသက် ခုနစ်ရက်” ဖြစ်သကဲ့သို့ စာမတတ်လျှင် တစ်သက်လုံး အခက် အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဘဝ တိုးတက်ရေးအတွက် အခက်အခဲများ ကြုံတွေ့ရနိုင် မည်ဖြစ်သဖြင့် စာပေဖတ်မှတ်လေ့လာခြင်းကို အမြဲ မပြတ်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြား လိုကြောင်း မှာကြားသည်။
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်နယ် မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက် ဖွယ်ရာပစ္စည်းများနှင့် အားကစားပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူသည်။
တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် လွှဲပြောင်းတာကြောင့်လုပ်ငန်းပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် သန့်ရှင်းသာယာရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

လွှဲပြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၅
အကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူများ ၏ အဖျက်လုပ်ရပ်များကြောင့် လွှဲပြောင်းတာကြောင့်လုပ်ငန်းအဆောက် အအုံများ ပျက်စီးခဲ့မှုများကို

ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီး အမြန်ဆုံး ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက လွှဲပြောင်း တာကြောင့်လုပ်ငန်းရောက်ရှိကာ အမြန် ဆုံး ပြန်လည်ပြုပြင် ဖွင့်လှစ်နိုင်



ရန် တက္ကသိုလ်ပရိသတ်အတွင်း သန့်ရှင်းသာယာရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့သည်။ (ဝဲပုံ)
ကြည့်ရှုအားပေး
ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လွှဲပြောင်း တက္ကသိုလ် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင် ရန်အတွက် တက္ကသိုလ်ပရိသတ် အတွင်း နယ်မြေခံတပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့ များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများက လူအင်အား၊ စက် ယန္တရားများဖြင့် တက္ကသိုလ်အဓိက လမ်းမကြီးများနှင့် လမ်းသွယ်များ တစ်လျှောက်ပင်ဆောင်၊ ဘွဲ့နှင်း သဘင်ခန်းမနှင့် စာသင်ဆောင် များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့်

ကျောင်းသား ကျောင်းသူ အိပ် ဆောင်များ ပတ်ဝန်းကျင်၌ ချုံနွယ်ပေါင်းမြက်များ ရှင်းလင်း ခြင်းကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး ပြီး လွှဲပြောင်းတာကြောင့်လုပ်ငန်း အင်ဂျင်နီယာများက ဝန်ထမ်းများ ရောက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်မှုနှင့် တက္ကသိုလ်အတွင်း စီမံအုပ်ချုပ် ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်က လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် ရာတွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေ ရေး ကရုပြုဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည် များကို အမြန်ဆုံးပြုပြင်နိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများ အားလုံးစနစ် တကျချိတ်ဆက် ညှိနှိုင်းဆောင် ရွက်သွားကြရန် မှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)
ဇိုး/ဇလ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့သားကောင်း အဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ(လေးထောင့်ကန်)နှင့် အိမ်ရာဆောင်ရွက်ခဲ့မှုသမိုင်းကြောင်းနှင့် မြေအသုံးချမှုအခြေအနေများကို တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာ့သားကောင်း အဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ (လေးထောင့်ကန်)နှင့် သီလဝါ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဗဟိုဌာနများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်မှူးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် နှင့် တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့သားကောင်း အဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ(လေးထောင့်ကန်)နှင့် သီလဝါဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မြန်မာ့သားကောင်း အဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ (လေးထောင့်ကန်)သို့ ရောက်ရှိကြရာ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်းနှင့် စစ်အင်ဂျင်နီယာညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်

- ❑ မြန်မာ့သားကောင်း အဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ (လေးထောင့်ကန်) အား စစ်မှုထမ်းဟောင်းမြို့အဖြစ် တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်မြို့တော်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုသည့် စံပြုအိမ်ရာတစ်ခုအဖြစ် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်သွား
- ❑ လက်ရှိအချိန်အထိ အိမ်ရာဝင်းတစ်ခုအတွင်း၌ပင် အိမ်ခန်းပေါင်း ၄၀၀၀ ကျော်ကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး မြို့ငယ်တစ်မြို့ကဲ့သို့ ဖြစ်လာပြီဖြစ်၍ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းပေး

ဇော်နိုင်ဦးတို့က ၂၀၂၂ ခုနှစ် မေလအတွင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် လာရောက်စစ်ဆေးစဉ် လမ်းညွှန်မှာကြားချက်များအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ အိမ်ရာတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်တည်ဆောက်လျက်ရှိမှု၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းများအား နေရာချထားပေးမှုနှင့် ဆက်လက်နေရာချထားပေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ မူကြိုကျောင်းနှင့် အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း တည်ဆောက်ရန် လျာထားမှုနှင့် လက်ရှိတက်ရောက်နေမှုအားကစားကွင်းများနှင့်ကလေးကစားကွင်းများ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ ရေနှင့် လျှပ်စစ်မီးပိုင်း

ဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များနှင့် လုံလောက်မှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းက အိမ်ရာဆောင်ရွက်ခဲ့မှု သမိုင်းကြောင်းနှင့် မြေအသုံးချမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မြန်မာ့သားကောင်း အဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ (လေးထောင့်ကန်) အား စစ်မှုထမ်းဟောင်းမြို့အဖြစ် တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်မြို့တော်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တစ်ဖက်

တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုသည့် စံပြုအိမ်ရာတစ်ခုအဖြစ် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ အိမ်ရာအတွင်း လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိစေရေးအတွက် စီမံကိန်းလိုအပ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသည့် ဆိုလာလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေး စီမံကိန်း တစ်ခုကိုလည်း စနစ်တကျတွက်ချက်၍ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ အိမ်ရာများ ဆောက်လုပ်ရာတွင် မြေကိုအကျိုးရှိရှိနှင့် အကွက်ကျကျ အသုံးချနိုင်ရေး စနစ်တကျ တွက်ချက်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်အထိ အိမ်ရာဝင်းတစ်ခုအတွင်း၌ပင် အိမ်ခန်းပေါင်း ၄၀၀၀ ကျော်ကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး မြို့ငယ်တစ်မြို့ကဲ့သို့ ဖြစ်လာပြီဖြစ်၍ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းပေးရန်လိုကြောင်းပြောကြားပြီး အခြားလိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်

ယင်းနေ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာအတွင်း ဖော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး အိမ်ရာသန်ရှင်းသာယာလှပရေး၊ ရေသွင်းရေထုတ်စနစ်များ စနစ်တကျဖြစ်စေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများကို မှာကြား၍ အိမ်ရာတွင် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းများနှင့် မိသားစုဝင်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မြန်မာ့သားကောင်း အဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ (လေးထောင့်ကန်) အနီး ဘုရင့်နောင်လမ်းနှင့် အမှတ်(၇) လမ်းထောင့်နေရာတွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် Shopping Complex လုပ်ငန်းခွင်သို့ရောက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင် (အငြိမ်းစား)နှင့် တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူတို့က စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ပေါက်ခဲ့မှု၊ စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပါက မြင်တွေ့ရမည့် ပုံစံများ၊ အဓိကကျသည့် လုပ်ငန်းကြီးများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေများ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု မှတ်တမ်းများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

စာမျက်နှာ ၉ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဘုရင့်နောင်လမ်းနှင့် အမှတ်(၇) လမ်းထောင့်နေရာတွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် Shopping Complex လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ သီလဝါဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦးက ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

စာမျက်နှာ ၈ မှ

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ယခု Shopping Complex ကိုဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)နေ ပြည်သူများနှင့် မြန်မာ့သားကောင်းအဆင့်မြင့်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအိမ်ရာ (လေးထောင့်ကန်)တွင် နေထိုင်သူများ၏ လူနေမှုအဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေး၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်စေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရေမီးစနစ်များ အသုံးပြုရန်အတွက် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်မီး အချိန်ပြည့်ရရှိစေရေး Roof Top တွင် ဆိုလာပြားတပ်ဆင်ရန်နှင့် စီမံကိန်းမြေနေရာ၏ အခြားမြေလွတ်နေရာများတွင်လည်း ဆိုလာလျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးစနစ် တပ်ဆင်အသုံးပြုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနအတွက် ကြီးမြန်သစ်ပင်များ၊ အရိပ်ရလေကာပင်များကိုလည်း ယခုကတည်းကပင် စနစ်တကျဖြင့် စိုက်ပျိုးသွားရန်လိုကြောင်း၊ ရေထုတ်စနစ်များ ကောင်းမွန်စေရေးအတွက်လည်း တွက်ချက်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ မြို့အတွင်းရှိ လမ်းများအနေဖြင့်လည်း လမ်းနယ်များ စနစ်တကျရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ရေဝင်ရေထွက်စနစ်များ ကောင်းမွန်စေရေး ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ မှာကြားပြီး လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျောက်တန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်မြစ်နှင့် မှော်ဝန်းချောင်းကြားနေရာရှိ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ သီလဝါဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် အဖွဲ့အစည်းများ ဇုန်ရှင်းလင်းဆောင်၌ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုဝေ၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဆန်းဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ချွေပြည်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု သီလဝါ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သီလဝါဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်တွင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသထားမှုများကို ကြည့်ရှုစဉ်။

နှင့် ၂၆ မိုင် ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်၊ တွဲတေးမြို့နယ်ရှိ ရွှေမုယင်းငါးကန်နှင့် ငွေပင်လယ် မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း၊ ငွေပင်လယ်အသားတိုးနွားမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းတို့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ထွက်ရှိလာသည့် သား၊ ငါးများနှင့် ဥအမျိုးမျိုးတို့အား သက်သာသောစျေးနှုန်းများဖြင့် ကျွေးကွက်အတွင်းသို့ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်မှု၊ အအေးခန်းစက်ရုံ(လိုင်သာယာ)၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ စွန့်ရအင်းမွေးမြူရေးဇုန်၌ နို့စားနွား၊ အသားတိုးနွား၊ ဥစားကြက်၊ ဆိတ် မွေးမြူနိုင်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုနှင့် အစာစပ်စက်ရုံ တည်ဆောက်နိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်များ ဖော်ဆောင်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်းသည် ဒေသတွင်း အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီသီးနှံ ဖူလုံမှုရှိစေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် လူဦးရေ ခုနစ်

သန်းကျော်ရှိပြီး စားရေးဖူလုံမှုရှိစေရေးအတွက် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများစွာရှိပြီး လူဦးရေများပြားစွာရှိနေခြင်းကြောင့် ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအားမျှတစေရန်နှင့် အခြေခံစားကုန်များ ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ အသား၊ ငါးနှင့် ရာသီ သီးနှံများ ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း။ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မွေးမြူရေးဇုန်၊ မွေးမြူရေးစခန်းများ၌သာမက ကျေးရွာအလိုက် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးသည်ပင် စနစ်ကျနသည့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖြစ်ရန်လိုပြီး အထွက်နှုန်းများကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မွေးမြူရေးအစာကုန်ကြမ်းများ မပြတ်ရရှိရေးကိုလည်း စီမံဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ဖူလုံစွာထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ အခြေခံစားကုန်များကို များများထုတ်လုပ်နိုင်မှသာလျှင် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုများသည်လည်း လျော့ကျလာမည်ဖြစ်သဖြင့် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း။

အမြဲပြတ်လေ့လာ၍ အတုယူဆောင်ရွက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိရိုးဖလာ သမားရိုးကျနည်းလမ်းများဖြင့် မွေးမြူခြင်းထက် စနစ်ကျနသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများဖြင့် အောင်မြင်နေသည့်နိုင်ငံများ၏ စိုက်ပျိုးရေးနည်းလမ်းများ၊ မွေးမြူရေးနည်းလမ်းများကိုလည်း အမြဲပြတ်လေ့လာ၍ အတုယူဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ခင်းကျင်းပြသထားမှုများ ကြည့်ရှု

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သီလဝါ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်တွင် မွေးမြူထားရှိသည့် ငါးအမျိုးအစားနမူနာပြသထားရှိမှုများနှင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသထားမှုများကို ကြည့်ရှုသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် သီလဝါ ဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဇုန်အတွင်း မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ သာသနာ့အာဇာနည် ဆရာတော်တစ်ပါး ပေါ်ထွန်းတော်မူခြင်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅ (၇၇)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲကြီးကို (၂၄-၂၅-၂၀၂၄) ရက်နေ့မှ (၂၅-၂၀-၂၀၂၅)ရက်နေ့အထိ ၃၃ ရက်တိုင်တိုင် အောင်မြင်စွာကျင်းပဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

(၇၇)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲကြီးတွင် အရှင်သေဋ္ဌဉာဏာလင်္ကာရ သက်တော် ၄၅ နှစ်၊ သိက္ခာ ၂၃ ပါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ (၁၇)ပါးမြောက် သာသနာ့အာဇာနည်ဆရာတော်အဖြစ်

ပေါ်ထွန်းတော်မူခဲ့ပါသည်။

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးကို ၃၃၀ ပြည့်နှစ်(၁၉၄၈ ခုနှစ်)တွင် စတင်ကျင်းပခဲ့ရာ ယခုအချိန်အထိ (၇၇)ကြိမ်မြောက် ကျင်းပခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ပထမအကြိမ်မှ (၇၆)ကြိမ်အထိ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒဆရာတော် (၁၆)ပါး ပေါ်ထွန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ (၇၆)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးတွင် (၁၆)ပါးမြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒဆရာတော် ပေါ်ထွန်းခဲ့ပြီးနောက် နှစ်မမြားဘဲ ယခုနှစ် ၃၃၀ ခုနှစ် (၂၀၂၅ ခုနှစ်) (၇၇)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးတွင် (၁၇)ပါးမြောက်အဖြစ် တိပိဋကဓရ

တိပိဋကကောဝိဒဆရာတော်တစ်ပါး ထပ်မံပေါ်ထွန်းလာခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးတွင် ဝိနယပိဋက၊ ဝိနည်းပထမပိုင်း၊ နှစ်ကျမ်း၊ ဝိနယပိဋက၊ ဝိနည်းဒုတိယပိုင်းသုံးကျမ်း၊ သုတ္တန္တပိဋက၊ ဒီဃနိကာယ်သုံးကျမ်း၊ အဘိဓမ္မာပိဋက အဘိဓမ္မာပထမပိုင်းငါးကျမ်းနှင့် အဘိဓမ္မာပိဋက အဘိဓမ္မာဒုတိယပိုင်း နှစ်ကျမ်းတို့ကို "တိပိဋကဓရ"ဘွဲ့အတွက် အာဂျီပြန်ဆိုရပြီး "တိပိဋကကောဝိဒ" ဘွဲ့အတွက် သဘောရေးဖြေစာမေးပွဲဖြေဆိုကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

သတင်းစဉ်

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်မှ အရှင်သေဋ္ဌဉာဏာလင်္ကာရ၏ ထေရုပ္ပတ္တိအကျဉ်း

ဖွားရာဇာတိနှင့် ဖွားသက္ကရာဇ်

အရှင်သေဋ္ဌဉာဏာလင်္ကာရသည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေဦးမြို့နယ်၊ ရွာပုကြီးရွာ၊ မည်းတောင်ဦးတင်စော+မယ်တော်အေးအိမ်မှ ၁၃၄၀-ပြည့်နှစ် တပေါင်းလပြည့်ကျော် (၄) ရက်၊ သောကြာနေ့တွင် ဖွားမြင်သောသားရတနာဖြစ်ပါသည်။

ဥပသမ္ဘဒ္ဓမင်္ဂလာ

၁၃၆၁-ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် (၁၁) ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ၇-မိုင်၊ စော်ဘွားလေးကျောင်းတိုက်ဆရာတော်၊ ဘဒ္ဒန္တကုန္တာစာရတို့ ဥပဇ္ဈာယ်ပြုလျက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ၇-မိုင်၊ မလိခလမ်း(၁၁)၊ ဦးထူးအောင်ကြီး+ ဒေါ်ပြုံးပြုံးအေးအေး ဦးတင်စော+ဒေါ်အေးအေး မိသားစု၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ကျောက်ကုန်း၊ ဦးအောင်ကြီး+ ဒေါ်မိုးမိုးအောင် မြန်မာအိမ်ဆောက်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်မိသားစု၊ သုံးခွဲမြို့၊ ဦးစန်းမြင့်+ဒေါ်အေးပီ မိသားစု၊ ရဲမျိုးကြီး ချစ်ရင်+ဒေါ်ခင်စန်းမြင့် မိသားစု၊ ဦးကျင်စိန်+ဒေါ်နီနီအေး၊ သမီး မမော်လီလင်း(သ-ဖ ထရေးဒင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်) မိသားစု၊ ဦးမိန်သက်+ ဒေါ်သန်းသန်းမော်၊ သရိုဗိုလ်းစတားကုမ္ပဏီမိသားစု တို့၏ ပစ္စယာနုဂုဏ်ကိုခံယူကာ မြင့်မြတ်သောရဟန်းအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။

ကျောင်းတိုက်၊ ပဓာနနာယကဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တသီတလ (ဒွိပိဋကဓရ)၊ အရှင်ဝါသေဋ္ဌာလင်္ကာရ (တိပိဋကဓရ) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ပါဠိတက္ကသိုလ်၊ ညောင်တုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဘဒ္ဒန္တသာဘဏ၊ (အဘိဓမ္မာဟာဂန္ဓဂရ)၊ ဘဒ္ဒန္တဇောဇနိယ (ပဋ္ဌာန်းအလင်းရောင်)၊ ဘဒ္ဒန္တပဝရာဘိဝံသ၊ ဘဒ္ဒန္တနာရဒါဘိဝံသ၊ (သ-စ-အဓမ္မာစရိယ၊ ဝဋ်သကာ)နှင့် စာချဘုန်းကြီးများ၊ ရန်ကင်းတောင်၊ ဥယျာဉ်စာသင်တိုက်ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဇောတိက(အိမ်အေး)နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း၊ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက တိပိဋကဓရဓမ္မာဏ္ဍာဂါရိက၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ ရေစကြိုဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝါယာမိဒ္ဓာဘိဝံသ၊ ဘဒ္ဒန္တဩဘာသာဘိဝံသ (ဒွိပိဋကကောဝိဒ ဝိသိဋ္ဌမူလအဘိဓမ္မိက)၊ ဘဒ္ဒန္တဂုဏ္ဍက အောင်မင်္ဂလာပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ အုန်းတော၊ ဘဒ္ဒန္တဝိရောစန မဟာသုခါရာမကျောင်းတိုက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ဘဒ္ဒန္တနာဂီတရွှေပြည်သာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ စသည့် ဆရာတော်ကြီးများထံတွင် ပရိယတ္တိစာပေများကို သင်ယူဆည်းပူးခဲ့ပါသည်။



အဘိဓမ္မကောဝိဒဘွဲ့တံဆိပ်တော်

ယခုနှစ် (၇၇)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးတွင် အဘိဓမ္မာပိဋက၊ အဘိဓမ္မာ(ဒုတိယပိုင်း) နှစ်ကျမ်းသဘောရေးဖြေကို ဖြေဆိုအောင်မြင်တော်မူသောကြောင့် အဘိဓမ္မကောဝိဒဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ်တို့ကို ခံယူရရှိတော်မူမည်ဖြစ်ပါသည်။

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်

ယခုအခါ အရှင်သေဋ္ဌဉာဏာလင်္ကာရသည် သင်္ခါရပိဋကသုံးပုံကို အာဂျီပြန်ဆိုနှင့် သဘောရေးဖြေပါ အောင်မြင်တော်မူပြီးဖြစ်သဖြင့် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ အောင်လက်မှတ်တော် အရိုးဝါကုက္ကဒဏ်ထိမ်းပြုတော် သုံးလက်တံဆိပ်ပါရှိသော သာသနာ့အောင်လံတော်များနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်က ဆက်ကပ်လျှာဒါနံသော ကုန်း၊ ရေ၊ လေ သုံးဌာန အခမဲ့အထက်တန်းခရီးသွားလက်မှတ် (ရာသက်ပန်)(တပည့်နှစ်ဦး အပါအဝင်)ဆွမ်းဆန်တော် စသည်တို့ကို အလျှောက်ရရှိတော်မူမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျေးဇူးရှင်ဆရာတော်ကြီးများ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေဦးမြို့နယ်၊ ရွာပုကြီးရွာ၊ ဥပဇ္ဈာယ်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသာဘဏ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ၇-မိုင်၊ စော်ဘွားလေးကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကုန္တာစာရ၊ ဘဒ္ဒန္တဇောတိကနှင့် စာချဆရာတော်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ တိပိဋကမဟာဂန္ဓာရုံကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက တိပိဋကဓရ ဓမ္မာဏ္ဍာဂါရိက၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသုမင်္ဂလာလင်္ကာရ၊ ဘဒ္ဒန္တကဝိဇ၊ ဘဒ္ဒန္တဉာဏိဿရ၊ အရှင်ဉာဏကုသလ(ဥဘာတောဝိဘင်္ဂကောဝိဒ)၊ အရှင်စန္ဒနန္ဒ(ဒွိပိဋကကောဝိဒ)၊ မူလအဘိဓမ္မိက)၊ အရှင်ဣန္ဒောဘာသာလင်္ကာရ (ဒွိပိဋက ကောဝိဒ)၊ မူလအဘိဓမ္မိက)၊ အရှင်ပညာဝံသာလင်္ကာရ (ဒွိပိဋကကောဝိဒ)၊ မူလအဘိဓမ္မိက)၊ အရှင်သီရိ ဒတ္တလင်္ကာရ (ဒွိပိဋကကောဝိဒ)၊ အရှင်ဣန္ဒာဓမ္မ၊ အရှင်ပညာစာရ၊ အရှင်ဝေပုလ္လာလင်္ကာရ (ဒွိပိဋကဓရ ပါဠိပါရဂူ)၊ အရှင်ဓမ္မရက္ခိတာလင်္ကာရ (ဝိသိဋ္ဌဝိနယဓရ၊ ဥဘာတောဝိဘင်္ဂကောဝိဒ)၊ အရှင်ဣန္ဒာဝုဓာလင်္ကာရ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရွှေနံ့သာစံပြကျေးရွာ၊ တိပိဋကမဟာဂန္ဓာရုံ

အမြင့်ဆုံးအောင်မြင်ခဲ့သော စာမေးပွဲများ

ဂဏဝါစကသာမဏေကျော် (၁၃၅၈) ခုနှစ်၊ ပရိယတ္တိသာသနာလင်္ကာရသာမဏေကျော်(၁၃၅၈) ခုနှစ်၊ ပရိယတ္တိသုမ္မာရက္ခိတာသာမဏေကျော်(၁၃၅၉) ခုနှစ်၊ မင်္ဂလာပျူဟာသာမဏေကျော် (၁၃၆၀) ပြည့်နှစ်၊ ပရိယတ္တိသာသနာပိတသာမဏေကျော်ဘွဲ့များ (၁၃၆၀) ပြည့်နှစ်၊ (၁၃၆၁)ခုနှစ်တွင် ပထမကြိမ်တန်း (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပထမ၊ တစ်နိုင်လုံး ဒုတိယ)၊ သာသနဓဇဓမ္မာစရိယ (၁၃၆၂) ခုနှစ်၊ နိကာယုဇ္ဇောတက ဝိနယဓရဓမ္မာစရိယ (၁၃၆၅) ခုနှစ်၊ နိကာယုဇ္ဇောတက အတ္ထဝိသာရဒဒိဃဘာဏက(၁၃၇၁) ခုနှစ်၊ နိကာယ ဝဋ်သမိတိ ဝိနယကောဝိဒ (၁၃၇၀) ပြည့်နှစ်၊ နိကာယဝဋ်သမိတိ ဒီဃနိကာယကောဝိဒ (၁၃၇၁) ခုနှစ်၊ ပရိယတ္တိသာသနာပိတဝိနယဓရ(၁၃၆၉) ခုနှစ်၊ ပရိယတ္တိသာသနာပိတဒီဃဘာဏက(၁၃၇၁)ခုနှစ်၊ ကျောင်းတိုက်စာမေးပွဲ မဟာဂန္ထဝင်ဒီဃာဂမ(၁၃၇၃)ခုနှစ်၊ မဟာဂန္ထဝင် မူလအဘိဓမ္မာဂမ(၁၃၇၃) ခုနှစ်၊ ဝိနယပိဋ (၁၃၆၁)ခုနှစ်၊ ဒီဃနိကာယပိဋ(၁၃၇၀)ခုနှစ်၊ အဘိဓမ္မာပိဋ-၁ (၁၃၈၃) ခုနှစ်၊ အဘိဓမ္မာပိဋ-၂ (၁၃၈၅) ခုနှစ်၊ ဥဘာတောဝိဘင်္ဂဓရ (၁၃၆၃) ခုနှစ်၊ ဥဘာတောဝိဘင်္ဂကောဝိဒ (၁၃၆၇) ခုနှစ်၊ ဝိနယဓရ (၁၃၆၅) ခုနှစ်၊ ဝိနယကောဝိဒ (၁၃၇၀) ပြည့်နှစ်၊ ဒီဃဘာဏက (၁၃၇၁) ခုနှစ်၊ ဒီဃနိကာယကောဝိဒ (၁၃၇၃) ခုနှစ်၊ မူလအဘိဓမ္မိက (၁၃၇၄) ခုနှစ်၊ မူလအဘိဓမ္မကောဝိဒ(၁၃၇၇)ခုနှစ်နှင့် တိပိဋကဓရဘွဲ့ (၁၃၇၉) ခုနှစ်တို့ကို အောင်မြင်ခဲ့ပါသည်။

(၇၇)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ (အာဂျီ) စာရင်းသွင်း၊ ပြန်ဆို၊ အောင်မြင် ရာခိုင်နှုန်းစာရင်းချုပ်

စဉ်	ကျမ်းအမည်	စာရင်းသွင်း	ပြန်ဆို	အောင်မြင်	ရာခိုင်နှုန်း
၁	အဘိဓမ္မာ(ဒုတိယပိုင်း)	၁	၁	-	
၂	အဘိဓမ္မာ(ပထမပိုင်း)	၄	၁	-	
၃	ဒီဃနိကာယ်	၁၃	၁၁	၁၁	၁၀၀%
၄	ဝိနည်း(ဒုတိယပိုင်း)	၁၁၉	၇၃	၂၉	၃၉.၇၃%
၅	ဝိနည်း(ပထမပိုင်း)	၁၃၃	၉၁	၄၆	၅၀.၅၅%
စုစုပေါင်း		၂၇၀	၁၇၇	၈၆	၄၈.၅၉%

(၇၇)ကြိမ်မြောက် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ (သဘောရေးဖြေ) စာရင်းသွင်း၊ ဖြေဆို၊ အောင်မြင် ရာခိုင်နှုန်းစာရင်းချုပ်

စဉ်	ကျမ်းအမည်	စာရင်းသွင်း	ပြန်ဆို	အောင်မြင်	ရာခိုင်နှုန်း
၁	အဘိဓမ္မာ(ဒုတိယပိုင်း)	၄	၄	၁	၂၅%
၂	အဘိဓမ္မာ(ပထမပိုင်း)	၁၇	၁၅	-	
၃	ဒီဃနိကာယ်	၃၈	၃၅	၂	၅.၇၁%
၄	ဝိနည်း(ဒုတိယပိုင်း)	၅၈	၅၃	၁	၁.၈၉%
၅	ဝိနည်း(ပထမပိုင်း)	၁၂၆	၁၁၃	၇	၆.၁၉%
စုစုပေါင်း		၂၄၃	၂၂၀	၁၁	၅%

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ သဘောရေးဖြေအရှင်မြတ်များ၏ အောင်စာရင်းထုတ်ပြန်

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် (၁၂) ရက် (စနေနေ့) ၂၅-၁-၂၀၂၅ ရက်၊ နံနက် ၀၈၀၀ နာရီအချိန်တွင် ကျင်းပသော တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရေးချယ်ရေး ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများနှင့် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရေးချယ်အဖွဲ့ နှစ်ဖွဲ့ပေါင်း (၂/၇၇) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါ သဘောရေးဖြေ အရှင်မြတ်များ၏ အောင်စာရင်းကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည် -

	သဘောရေးဖြေအောင်စာရင်း	၂။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၄၅)	အရှင်လက္ခဏာလင်္ကာရ အသက်(၃၆)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၄)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁။	ပလ္လင်အမှတ် (၂၇၄) အဘိဓမ္မာ (ဒုတိယပိုင်း)နှစ်ကျမ်း သဘောရေးဖြေအောင် အဘိဓမ္မကောဝိဒ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ (၁)ပါး	၃။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၅၅)	အရှင်သီရိညာဏလင်္ကာရ အသက်(၃၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၃)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
	သုတ္တန္တပိဋက၊ ဒီဃနိကာယ်သုံးကျမ်း သဘောရေးဖြေအောင် ဒီဃနိကာယကောဝိဒ (၂)ပါး	၄။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၆၉)	အရှင်ဝါယာမိန္ဒာလင်္ကာရအဘိဝံသ၊ အသက်(၃၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၃)ဝါ မစိုးရိမ်တိုက်သစ်၊ ဓမ္မဒါယာဒကျောင်း၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၁။	ပလ္လင်အမှတ် (၃၁၅) အရှင်ပညာဇောလင်္ကာရ အသက်(၃၉)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၉)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၅။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၇၅)	အရှင်တိလောကာလင်္ကာရ အသက်(၃၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၂)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၂။	ပလ္လင်အမှတ် (၃၂၂) အရှင်စန္ဒောဘာသာလင်္ကာရ အသက်(၃၆)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၆)ဝါ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံရွှေကျင်တိုက်သစ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၆။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၉၂)	အရှင်ဇေယျ အသက်(၃၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၀)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
	ဝိနယပိဋက၊ ဝိနည်းဒုတိယပိုင်း သုံးကျမ်းသဘောရေးဖြေအောင် ဝိနယကောဝိဒ (၁) ပါး	၇။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၉၇)	အရှင်အဂ္ဂညာဏလင်္ကာရ အသက်(၃၁)နှစ်၊ သိက္ခာ(၉)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
၁။	ပလ္လင်အမှတ် (၃၈၃) အရှင်လာဘာသာဗိလင်္ကာရ အသက်(၃၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၂)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ ရွှာငံမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)			
	ဝိနယပိဋက၊ ဝိနည်းပထမပိုင်း နှစ်ကျမ်းသဘောရေးဖြေအောင် ဥဘတောဝိဘင်္ဂကောဝိဒ (၇)ပါး		ဘဒ္ဒန္တပညာသရဘိဝံသ (အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု)	ဘဒ္ဒန္တဥပယဘိဝံသ (အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ)
၁။	ပလ္လင်အမှတ် (၃၉၂) အရှင်နန္ဒိယ၊ အသက်(၄၀)နှစ်၊ သိက္ခာ(၂၀)ဝါ တိပိဋကစုဆန်းလီကျောင်းတိုက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး		ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်	အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော်

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဩဝါဒါစရိယအဖွဲ့

တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ အာဂုံပြန် အရှင်မြတ်များအား သဘောရေးဖြေခွင့်ပြု

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် (၃) ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ၁၆-၁-၂၀၂၅ ရက်၊ နံနက် ၀၈၀၀ နာရီအချိန်တွင် ကျင်းပသော တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရေးချယ်ရေး ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများနှင့် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရေးချယ်အဖွဲ့တို့၏ (၁/၇၇) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါ အာဂုံပြန်အရှင်မြတ်များအား သဘောရေးဖြေခွင့်ပြုလိုက်သည်-

	သုတ္တန္တပိဋက၊ ဒီဃနိကာယ် သုံးကျမ်းအာဂုံအောင် ဒီဃဘာဏက(၁၁)ပါး	၁။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၈)	ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။ အရှင်မဏ္ဍလာလင်္ကာရ အသက်(၃၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၂)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။
၁။	ပလ္လင်အမှတ် (၇)			ဝိနယပိဋက၊ ဝိနည်းဒုတိယပိုင်း သုံးကျမ်းအာဂုံအောင် ဝိနယဓရ(၂၉)ပါး
၂။	ပလ္လင်အမှတ် (၉)	၁။	ပလ္လင်အမှတ် (၂၇)	အရှင်ဥက္ကဋ္ဌဗုဒ္ဓဘိဝံသ၊ အသက်(၃၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၅)ဝါ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံရွှေကျင်တိုက်သစ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၃။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၀)	၂။	ပလ္လင်အမှတ် (၂၈)	အရှင်ဇေယျ(မြို့တော်)၊ အသက်(၃၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၅)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။
၄။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၁)	၃။	ပလ္လင်အမှတ် (၃၁)	အရှင်သောမဒီရီ အသက်(၃၄)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၅)ဝါ တိပိဋကဓမ္မပါလမဟာဝိဟာရကျောင်းတိုက်၊ မုံရွာမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။
၅။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၂)	၄။	ပလ္လင်အမှတ် (၃၈)	အရှင်ဝိသုဒ္ဓါ၊ အသက်(၃၃)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၄)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။
၆။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၃)	၅။	ပလ္လင်အမှတ် (၃၉)	အရှင်ဓမ္မိကာလင်္ကာရ အသက်(၃၃)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၄)ဝါ ဓမ္မအလင်္ကာကျောင်းတိုက်၊ လှိုင်ကော်မြို့၊ ကယားပြည်နယ်။
၇။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၄)	၆။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၄)	အရှင်တေဇောဘာသာ အသက်(၃၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၂)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ ရွှာငံမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)။
၈။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၅)	၇။	ပလ္လင်အမှတ် (၄၇)	အရှင်ပညာဇောလင်္ကာရ အသက်(၃၄)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၁)ဝါ တိပိဋကနိကာယကျောင်းတိုက်၊ ရွှာငံမြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)။
၉။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၆)	၈။	ပလ္လင်အမှတ် (၅၁)	အရှင်ပဏ္ဍိတ၊ အသက်(၃၃)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၀)ဝါ တိပိဋကမဟာသစ္စာအောင်မြေကျောင်းတိုက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၁၀။	ပလ္လင်အမှတ် (၁၇)	၉။	ပလ္လင်အမှတ် (၅၃)	အရှင်ဇေယျ အသက်(၃၀)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၀)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

စာမျက်နှာ ၁၂ သို့

စာမျက်နှာ ၁၂၅

၂၈။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၀၇)	အရှင်ဇနကာရာလင်္ကာရ အသက်(၃၀)နှစ်၊ သိက္ခာ(၈)ဝါတိပိဋကနိကာယ ကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။	၃၉။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၄၄)	နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၂၉။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၀၈)	အရှင်သီဟဉာဏ၊အသက်(၂၈)နှစ်၊သိက္ခာ(၈)ဝါတိပိဋကသုံးပုံနိကာယ်စာသင်တိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။	၄၀။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၄၈)	အရှင်မေမာစာရာလင်္ကာရ အသက်(၃၁)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၀)ဝါ တိပိဋက မဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၃၀။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၀၉)	အရှင်စန္ဒိယလင်္ကာရ၊ အသက်(၂၆)နှစ်၊ သိက္ခာ(၇)ဝါတိပိဋကနိကာယ ကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။	၄၁။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၅၁)	အရှင်ညဏိကာလင်္ကာရ အသက်(၂၉)နှစ်၊ သိက္ခာ(၇)ဝါ ရွှေဒါးတောရ ကျောင်းတိုက်၊ ရမည်းသင်းမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။
၃၁။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၁၀)	အရှင်ဇေယျာနန္ဒာလင်္ကာရ၊ အသက်(၂၈)နှစ်၊ သိက္ခာ(၆)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။	၄၂။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၅၂)	အရှင်နန္ဒသာရာလင်္ကာရ အသက်(၂၈)နှစ်၊ သိက္ခာ(၆)ဝါ တိပိဋက မဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၃၂။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၁၁)	အရှင်သုန္ဒရာလင်္ကာရ၊အသက်(၂၇)နှစ်၊သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထာရုံ ကျောင်းတိုက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။	၄၃။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၅၄)	အရှင်ဝဏ္ဏိတ၊ အသက်(၂၆)နှစ်၊ သိက္ခာ(၆)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထာရုံ ကျောင်းတိုက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။
၃၃။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၁၄)	အရှင်ညဏိန္ဒာလင်္ကာရ၊အသက်(၂၇)နှစ်၊သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထာရုံ ကျောင်းတိုက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။	၄၄။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၅၆)	အရှင်အသောကာလင်္ကာရ၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋက မဟာဂန္ထာရုံကျောင်းတိုက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး။
၃၄။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၁၆)	အရှင်ညဏဝရာလင်္ကာရ၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး။	၄၅။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၅၇)	အရှင်ပညာနန္ဒ၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၅)ဝါ တိပိဋကနိကာယ ကျောင်းတိုက်၊ ရွှင်မြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)။
၃၅။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၁၇)	အရှင်မေမာနန္ဒာလင်္ကာရ၊ အသက်(၂၄)နှစ်၊ သိက္ခာ(၃)ဝါ တိပိဋက မဟာဂန္ထာရုံကျောင်းတိုက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။	၄၆။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၆၀)	အရှင်သောဘန၊ အသက်(၂၅)နှစ်၊ သိက္ခာ(၃)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင် နိကာယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး။
၃၆။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၃၆)	အရှင်ပညာဝံသာလင်္ကာရ၊ အသက်(၃၃)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၃)ဝါ တိပိဋက ဓမ္မပါလကျောင်းတိုက်၊ မုံရွာမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး။		
၃၇။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၃၈)	အရှင်သိဒ္ဓိဝရ၊ အသက်(၃၂)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၃)ဝါ တိပိဋကနိကာယ ကျောင်းတိုက်၊ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ၊ မင်းကွန်း၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး။		
၃၈။ ပလ္လင်အမှတ် (၂၃၉)	အရှင်ကုသလ၊ အသက်(၃၃)နှစ်၊ သိက္ခာ(၁၂)ဝါ တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်		

ဘဒ္ဒန္တဥပဇ္ဈာန်စာရာဘိဝံသ (အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဆရာတော် တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဩဝါဒါစရိယအဖွဲ့

ဘဒ္ဒန္တဥပယျာဘိဝံသ (အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ) အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း မြို့ ရွာ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်



ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၂၅ - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ အပတ်စဉ်စနေနေ့တိုင်း မြို့ရွာ သန့်ရှင်းသာယာ လှပစေရေး စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်၌ တစ်ပြိုင်တည်းပြုလုပ်သည်။

ဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေ ဝင်းသည် ပဲခူးမြို့ အမှတ်(၃)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းနှင့် ပန်းလှိုင်ကျေးရွာတန်းလမ်းဘေး ဝဲယာ၌ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ စုပေါင်းအားဖြင့် သန့်ရှင်း တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

မုံရွာမြို့၌ မီးခိုးမြို့ငွေညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအသိပညာပေး

မုံရွာ ဇန်နဝါရီ ၂၅ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနက မီးခိုး မြို့ငွေညစ်ညမ်းမှုထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်က မုံရွာမြို့ အစိုးရ

❖ ကျောပုံးမှ တိုက်ဖိကစားနိုင်ခဲ့ပြီး အနိုင်ရိုးများ ကို ၃၈၊ ၆၇ မိနစ်တွင် ရန်ကျော် ထွေး၊ ၇၃ မိနစ်တွင် ဂျော့နိုင်း၊ ၇၉ မိနစ်တွင် အောင်မျိုးခန့်တို့ က သွင်းယူခဲ့သည်။ ယခုပွဲအတွက် အကောင်းဆုံးဆုကို ဟက်ထရစ် သွင်းယူခဲ့သည့် ရန်ကုန်ယူနိုက် တက်တိုက်စစ်မှူး ရန်ကျော်ထွေး က ရရှိသည်။ ပွဲစဉ် (၁၇) တတိယ နေ့အဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် သုဝဏ္ဏကျင်း၌ မြဝတီ အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ် သည်။ ရဲရင့်လွင် ၊ ဓာတ်ပုံ-MNL

နည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(မုံရွာ) ကျောင်းအုပ်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး ပတ်ဝန်း ကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ဇော်မြင့်က မီးခိုးမြို့ငွေညစ်ညမ်းမှုထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများ၊ ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် လူငယ် ကဏ္ဍခေါင်းစဉ်တို့ဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

○ ကျောပုံးမှ ဆာဘယ်လင်ကာကို ၆-၂၊ ၂-၆ ရလဒ်ဖြင့် နိုင်ရယူကာ ဖလား ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မက်ဒီဆင်သည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်က ကုဇနက်ဆိုဟ နောက်ပိုင်း ဂရင်းဆလမ်းပြိုင်ပွဲ တွင် ကမ္ဘာ့အဆင့် နံပါတ်တစ်နှင့် နံပါတ်နှစ်တင်နှစ်မယ်တို့ကို နိုင်ပွဲ ရယူနိုင်သည့် ပထမဆုံး တင်းနစ် မယ် ဖြစ်လာခဲ့သည်။ အောင်ဇော်

※ ကျောပုံးမှ မင်္ဂလာဒုံစီးတီးအသင်းက Golden Light United အသင်းကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ Southern Yangon Star အသင်းက Yangon Focus အသင်း ကို သုံးဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ သည်။ ညနေပိုင်းကျင်းပသည့်ပွဲစဉ် များတွင် မြသိတာအသင်းက The Honour အသင်းကို သုံးဂိုး - တစ်ဂိုး၊ အာသာဝတီ အသင်းက



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆင်ပေါင်ပဲမြို့နယ်၌ စီးဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးဆန်းဝင်းနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ မီးသတ် ရေကန်များအား သန့်ရှင်းရေးနှင့် ကန်များ ရေပြည့်တင်းခြင်း လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်မည်။ ခန့်ဝင်း(ဆင်ပေါင်ပဲ)

အားကစားမြှင့်တင်စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မှုမလွယ်အောင်

Burmese Youths အသင်းကို အသင်းနှင့် ရန်ကုန်တောင်ဇလပ် နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ အသင်း၊ ရှိုင်ရယ်ရန်ကုန်အသင်း ပွဲစဉ် (၃) ဒုတိယနေ့ကို နှင့် Mar Rein အသင်း ယှဉ်ပြိုင် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ရဲရင့်လွင် ၊ ဓာတ်ပုံ- MFF

တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်(ရန်ကုန်) ၁၁၉ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅ - တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (ရန်ကုန်) ၏ ၁၁၉ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ပွဲတော်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (ရန်ကုန်) ၌ ကျင်းပရာ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ရီ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီး ဦးဇော်ဝင်း၊ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးစောကျက်၊ ကော့ထူး၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



၁၁၉ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ပွဲတော်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်လှစ်ပေးပြီး (အပေါ်ပုံ) တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် (ရန်ကုန်)အား ပြည်တွင်း ပြည်ပ ဧည့်သည်များ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ အပန်းဖြေ အနားယူနိုင်စေရန်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်၊ ဂေဟစနစ်

နှင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးစာအုပ်၊ သတ္တဗေဒနှင့် ရုက္ခဗေဒဆိုင်ရာ လေ့လာမှုနှင့် သုတေသနများဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ မျိုးသုဉ်းမည်အန္တရာယ်ရှိသော တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ မျိုးဆက်

ပြန့်ပွားစေရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပြသပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ ဥယျာဉ်အတွင်း နို့တိုက်သတ္တဝါ ၄၄ မျိုး၊ ကျေးငှက် ၇၁ မျိုး၊ တွားသွားသတ္တဝါ ၂၀ စုစုပေါင်းမျိုးစုံ၊ ၁၃၉ မျိုးဖြင့် အကောင်ရေ ၁၄၀၀ အပြင်

သဘာဝသမိုင်းပြတိုက်၊ ဆင်ပြတိုက်တို့ကိုလည်း ပြသပေးလျက် ရှိကြောင်း၊ ယခု ၁၁၉ နှစ်ပြည့်မြောက်ဖြစ်သော တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်သည် ဂုဏ်ယူစရာနေရာ တစ်ခုဖြစ်သည့်အပြင် သဘာဝဂေဟစနစ်နှင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရာနေရာ တစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် အတန်းမြင့်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် အခွန်ရှည် တည်တံ့စေရေး အားလုံးက ပိုင်းဝန်း ထိန်းသိမ်းသွားရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်အတွင်း ပြကွက်တစ်ခုချင်းအလိုက် ပြသထားမှု၊ ဥယျာဉ်အတွင်း ၁၁၉ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော် ဈေးဆိုင်ခန်းများ ခင်းကျင်းရေးချနေမှုနှင့် ဥယျာဉ်သာယာလှပရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။

မွန်လူပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းစက်မှုဇုန်ရှိ ရွှေသံသာဟိန်းသစ် အချောထည်စက်ရုံနှင့် ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း) မြို့နယ် တောင်ဒဂုံစက်မှုဇုန် ၂ ရှိ Glorious Family ကြိမ်အချောထည်စက်ရုံများသို့ သွားရောက်၍ ကုန်ကြမ်းမှ ကုန်ချောထုတ်လုပ်နေမှု အဆင့်ဆင့်ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလွင် စက်သုံးဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅ - စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလွင်သည် ဒုတိယဝန်ကြီး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေး အရာရှိရုံး၊ သို့လျှောက်ဖြန့်ဖြူးရေးဌာနနှင့် ပြည်တွင်းထုတ် စက်သုံးဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေမှုအခြေအနေကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ တင်ပြမှုများအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များမှ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရာတွင် အရည်အသွေးနှင့် အချိန်အတွယ်ကိုကိုင်ညွှန်ကန့်သတ်ရန်အရေး အမြဲမပြတ်စစ်ဆေးကြပ်မတ်သွားရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ ပထမအဆင့်အနေဖြင့် ပြည်တွင်းထုတ်ဆီကို နိုင်ငံပိုင်စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင် သုံးဆိုင်မှ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် သုံးဘီးယာဉ်များအား ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ ပြည်သူများ၏တောင်းဆိုချက်အရ ဒုတိယအဆင့်အနေဖြင့် Ron 68 အသုံးပြုရန်နှင့် လျှော်သည့် အများပြည်သူပိုင်မော်တော်ယာဉ်များနှင့် ဝန်ကြီးဌာနများ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင်မော်တော်ယာဉ်များအား ယနေ့မှစတင်၍ လွတ်လပ်စွာ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍လည်း ကျယ်ပြန့်စွာဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူသုံးစွဲရခြင်းကြောင့် သုံးစွဲသူများ၏ လူမှုစီးပွားရေးကို အထိတ်အလျောက် ကူညီပေးသွားနိုင်မည် ဖြစ်သဖြင့်



ဝန်ထမ်းများက မိမိတို့အလုပ်တာဝန်အပေါ် စေတနာထား ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ပြည်သူကို ဝန်ဆောင်မှုပေးရသည့် လုပ်ငန်းဖြစ်သည့်အတွက် သုံးစွဲသူများ၏အကြံပြုချက်များအပေါ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူ

များသည် သို့လျှောက်ဖြန့်ဖြူးရေးဌာနနှင့် စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်အတွင်း ပြည်တွင်းထုတ်စက်သုံးဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးနေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြည်သူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များအသင်း (ဗဟို)၏ ရွှေရတုသဘင်နှင့် (၁၆)ကြိမ်မြောက် ညီလာခံပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅ - မြန်မာနိုင်ငံတိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များအသင်း(ဗဟို)၏ ရွှေရတုသဘင်နှင့် (၁၆) ကြိမ်မြောက် ညီလာခံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အင်းယားလိပ်ဟိုတယ်ဝင်း

Yangon Convention Center (YCC) ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးမျိုးမြင့်အောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဒုတိယဝိမောက္ခချုပ်များ၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲသဘာပတိနှင့် အမှတ်ပေးဒိုင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်ဆေးပညာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးက မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်မှ တိရစ္ဆာန်ဆေးကု ဆရာဝန် BVS ၊ BVSC ၅၆၅ ဦး၊ DVM ၁၀၈ ဦး စုစုပေါင်း ၅၇၈၀ အား မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်ဆေးကု ဆရာဝန်အသင်း ရာသက်ပန်အသင်းဝင် ၂၉၂ ဦး၊ ရိုးရိုး (သာမန်) အသင်းဝင် ၃၁၄၄ ဦးရှိသည့် အတွက် အသင်းဝင်တိရစ္ဆာန်ဆေးကု ဆရာဝန် စုစုပေါင်း ၄၀၆၉ ဦးရှိလာပြီဖြစ်

ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း အသင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်၊ လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များအသင်း(ဗဟို) နှစ်(၅၀) ပြည့်ရွှေရတုအခမ်းအနားသို့ အာရှတိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ Dr. Juhung Hur ထံမှပေးပို့သော ဂုဏ်ပြုအမှာစကား Video Clip ကို ပြသပြီး မြန်မာနိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များ အသင်း(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ၁၉၇၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်ခဲ့မှုမှတ်တမ်း Video ပြခန်းများနှင့် သုတေသနပြုလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုကြသည်။ ယမန်နေ့ကလည်း ဒုတိယဝန်ကြီး

သည် စဉ်ကိုင်မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန မန္တလေးတိရစ္ဆာန်ရောဂါရှာဖွေရေးဓာတ်ခွဲခန်း၌ နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှု ISO-17025:2017 လက်မှတ်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်နေမှုကိုလည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အရှေ့ကြိုကုန်းရှိ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိရစ္ဆာန်ရောဂါရှာဖွေရေးဓာတ်ခွဲခန်း၌ တိရစ္ဆာန်ကျွမ်းမာရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အစားအစာ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် တင်သွင်း၊ တင်ပို့မှုညှိတိရစ္ဆာန်နှင့် တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်းများ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီဓာတ်ခွဲခန်းအဆင့်ရရှိရန် (ISO/IEC 17025:2017) ဆောင်ရွက်နေမှု၊ တစ်သျှူးဗေဒဌာနစိတ်၊ ဗက်တီးရီးယားဗေဒဌာနစိတ်၊ ကပစ်ပိုးဗေဒဌာနစိတ်နှင့် ဇီဝဓာတုဗေဒဌာနစိတ်တို့ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်းနှင့် ဒေါက်တာချာလီသန်း ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အထက်ပေါင်းလောင်း ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅
လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်းနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်းတို့သည် နေပြည်တော် ကောင်စီဝင်ဦးခင်မောင်လတ်၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အထက်ပေါင်းလောင်း ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံအတွင်း ဓာတ်အားအမြန်ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံနှင့် စက်များ ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

စက်ရုံအတွင်းသို့ ရေဝင်ရောက်ခဲ့သည့်အရှိန်ကြောင့် စက်ရုံရေထွက်မြောင်း (Tailrace Channel) နှင့် ခရပတ်ခွေ (Spiral Casing) များအတွင်း ရွှံ့ညွှန်သံနှင့် နှင့် ကျောက်တုံးများ ဝင်ရောက်ပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် ရေထွက်မြောင်းရှေ့တွင် ယာယီရေတားတံစည်းဆောက်ခြင်း၊ ရေထွက်မြောင်းအတွင်းမှ ရေများကို အင်ဂျင်တပ်ရေစုပ်ပန်များဖြင့်စုပ်ယူ၍ ရေစစ်ကန်သို့ပေးပို့ခြင်း၊ ရေစစ်ကန်မှ ယာယီရေတားတံစည်းအပြင်သို့ စွန့်ထုတ်ခြင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ရေထွက်ပေါက်အဝရှိရွှံ့ညွှန်သံနှင့် ကျောက်တုံးများကို လူအင်အားဖြင့် ခက်ခက်ခဲခဲ ရှင်းလင်းတူးထုတ်နေမှုအခြေအနေနှင့် Botton Outlet မှ ရေထုတ်ပြီး အောက်ပေါင်းလောင်းစက်ရုံသို့ ရေပေးပို့နေမှုတို့ကိုလည်းကောင်း၊ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားသည်။



ယင်းနောက် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည့်များပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်သည်။
ဆက်လက်၍ စက်ရုံချဆုံးကပ်လမ်း ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ကမ်းပါးများ မြစ်ရေတိုက်စားမှုကာကွယ်နိုင်ရန် ကျောက်ကြီးကာရံခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
အထက်ပေါင်းလောင်း ရေအားလျှပ်စစ်

ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသည် ဓာတ်အားပေးစက် ၇၀ မဂ္ဂါဝပ်နှစ်လုံးဖြင့် စုစုပေါင်း ၁၄၀ မဂ္ဂါဝပ်ကို ၂၃၀ ကေစီ အထက်ပေါင်းလောင်း - နန်ချို ဓာတ်အားလှိုင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်ဓာတ်အား ကွန်ရက်စနစ်အတွင်းသို့ တစ်နှစ်လျှင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ၄၅၄ ကီလိုဝပ်နာရီသန်းခန့် ထုတ်လုပ်ပေးလျက်ရှိရာ ရာဂီမန်တိုင်းအရှိန်ကြောင့် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ တစ်ဖက်တွင် ရေဝင်ရောက်မှုများပြားပြီး ရေပိုလှ အထက်မှ ပေ ၂၀ ကျော် ရေလျှံကျ၍ စက်ရုံမြေအောက်ထပ်များအားလုံး ရေနစ်မြုပ်ခဲ့သည့်အတွက်

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း ပြည်ထောင်စုအဆင့် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆပ်ကော်မတီများနှင့် ပြင်ဆင်ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅
ပြည်ထောင်စုအဆင့် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့်ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်းသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြပွဲနှင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် တပေါင်းကျင်းပ ယာယီရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ဆောင်ရွက်မိအောင်အသီးသီးမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများကို တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)



အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား တာဝန်ချထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရိုးရာစားသောက်ဆိုင်ခန်းများတွင် ရောင်းချသည့်အစားအဆောင်များသည် ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်ပြီး သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်မှု

ရှိစေရေးနှင့် စီးပွားရေးချိတ်ဆက်မှု အခမ်းအနားများကျင်းပနိုင်ရန် ပါဝင်ဆွေးနွေးမည့် ပညာရှင်များအား ချိတ်ဆက်ရေးတို့ကို ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြိုင်ပွဲဆုရွေးချယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အငြင်းပွားမှုများမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် သတ်မှတ်အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းများကို ကြိုတင်ဖြန့်ဝေထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြခန်းများနှင့် နှုတ်ပေးစာတန်းများ ချိတ်ဆက်ရာတွင် တစ်ပြေးညီဖြစ်စေရေး ကြိုတင်ညှိနှိုင်းထားရှိပြီး ဖြစ်၍ စနစ်တကျဖြစ်စေရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ပြိုင်ပွဲကျင်းပခြင်းဖြစ်၍ ခမ်းနားထည်ဝါစွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အားလုံးပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးကျိုးပေးမှုမရှိစေရေး အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ဆပ်ကော်မတီအသီးသီးမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ်အတွင်း တွေ့ကြုံနေရသည့်အခက်အခဲများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ပြခန်းများဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် MSME ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသရန် စီမံဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်) ၌ နဝမအကြိမ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ကျင်းပ

သန်လျင် ဇန်နဝါရီ ၂၅
သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်) ၏ ၂၀၂၁-၂၀၂၂

ပညာသင်နှစ်နှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်များအတွက် နဝမအကြိမ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်း



အနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်) ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားကို အစီအစဉ် နှစ်ရပ်ဖြင့်ကျင်းပခဲ့ပြီး ပထမပိုင်းအခမ်းအနားတွင် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စိုးက တက်ရောက်ချီးမြှင့်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် အထူးပြု ဘာသာရပ်အလိုက် မဟာဘွဲ့သင်တန်းတွင် အမှတ်အမှားဆုံးရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ပဉ္စမအကြိမ် အချိုးသား အားကစားပွဲတော်တွင် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြု တက္ကသိုလ်လက်ရွှေစင် ဘောလုံး အားကစားသမား မောင်စိုဆန်းထွန်းအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေး

အပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားအစီအစဉ် ဒုတိယပိုင်းတွင် တက္ကသိုလ်ဘွဲ့ရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပါမောက္ခချုပ်က ဘွဲ့လက်မှတ်အပ်နှင်းခြင်း (ဝိပုံ) နှင့် ဘွဲ့နှင်းသဘင် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။
အဆိုပါ ဘွဲ့နှင်းသဘင် အခမ်းအနားတွင် မဟာဘွဲ့ ၂၀၊ ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာလေးဦး၊ အထူးပြုဘာသာရပ်များအလိုက် စီးပွား

ရေး သိပ္ပံဘွဲ့ရရှိသူ ၁၃၅ ဦး၊ Advanced Diploma in Business Management ဒီပလိုမာလက်မှတ်ရ ၁၇ ဦး၊ Higher Diplomain Business Management ဒီပလိုမာလက်မှတ်ရ ၁၀ ဦး၊ စုစုပေါင်းတက်ရောက်ဘွဲ့ယူသူနှင့် ဒီပလိုမာလက်မှတ်ယူသူ ၁၀၆၆ ဦးနှင့် အဝေးရောက်ဘွဲ့ယူသူ ၅၈ ဦး၊ အဝေးရောက်ဒီပလိုမာလက်မှတ်ယူသူ ၄၈ ဦးတို့အား လက်မှတ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

တပ်မတော်မြစ်တွင်းသွား ဆေးရုံရေယာဉ်(ရွှေပုဇွန်)နှင့် မြစ်ရေယာဉ်(စကု) တို့ ဖျာပုံမြို့ အမှတ်(၁၂)ရပ်ကွက်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅
ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် တပ်မတော်မြစ်တွင်း သွားဆေးရုံရေယာဉ် (ရွှေပုဇွန်)၊ မြစ်ရေယာဉ်(စကု) တို့နှင့်အတူ လိုက်ပါလာသည့် တပ်မတော်မှ ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများပါဝင်သော နယ်လှည့်အထူးကုဆေးအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖျာပုံမြို့၊ အမှတ် (၁၂) ရပ်ကွက်ရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံး၌ အခြေပြု၍ အဆိုပါရပ်ကွက်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူ ၅၂၆ ဦးအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေးကုသမှု ဆိုင်ရာရောဂါ ၁၅၅ ဦး၊ ခွဲစိတ်ရောဂါ ၁၂ ဦး၊ သားဖွား/မီးယပ်ရောဂါ ၇ ဦး၊ ကလေးရောဂါ ၂၅ ဦး၊ အရိုးရောဂါ ၅၅ ဦး၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ ၇၂ ဦး၊ မျက်စိရောဂါ ၁၄၈ ဦးနှင့် သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါ ၆၂ ဦး တို့ကို လိုအပ်သည့် ဆေးဝါးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းတို့အနက် အထွေထွေခွဲစိတ်လူနာ ၅၅ ဦး၊ ဓာတ်မှန်ရိုက်လူနာ ၃၅ ဦး၊ အထွေထွေဆေးဖြင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးလူနာ ၄၂ ဦး၊ ECG စက်ဖြင့် နှလုံးစမ်းသပ်လူနာ ၃၉ ဦးနှင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်လူနာ ၁၂၄ ဦးတို့ကို ရောဂါရှာဖွေ စစ်သပ်ကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သည့်လူနာသုံးဦးတို့ကို နီးစပ်ရာ တပ်မတော် ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်များနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံများ၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅
၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အခြေခံရရှိသည့် ကျောင်းများ၊ ကျောင်းသူများအဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးနှင့် စာသင်

ကျောင်းများ ဥပမာရုပ်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး လုပ်

ရိုရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ၊ ဝေယျာသီရိ မြို့နယ်အပါအဝင် မြို့နယ် (၄) မြို့နယ်တို့၌လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ဘန်းယဉ် မြို့နှင့် ကလေးမြို့တို့၌ လည်းကောင်း၊ ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့၊ လွိုင်ကော်တက္ကသိုလ်၌ လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လွိုင်မြို့နယ်အပါအဝင် မြို့နယ် ၁၆ မြို့နယ်တို့၌ လည်းကောင်း၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်များ၌ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်(ဌာန)တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက စာသင်ကျောင်းများ အတွင်း/ အပြင်ရှိ ချို့နယ်ပေါင်းမြက်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ အမှိုက်များရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်စေရေး ရေနုတ်မြောင်းများ တူးဖော်ပေးခြင်း၊ ရေစည်ရေကန်များတွင် အဘိတ်ဆေးများ ခတ်ပေးခြင်း၊ မြင်ခိုအောင်းနိုင်သောနေရာများ၌ မြင်ဆေးဖျန်းပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းများကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

အလားတူ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့ စစ်ထုန်းဆေးရုံ၊ ဆီဆိုင်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ အေသာယာမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် အောင်ပန်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတို့၌ နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ဆေးရုံဝင်းအတွင်း၊ အပြင်ရှိ ချို့နယ်ပေါင်းမြက်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ အမှိုက်များရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်စေရေး ရေနုတ်မြောင်းများ တူးဖော်ပေးခြင်း၊ ရေစည်ရေကန်များတွင် အဘိတ်ဆေးများ ခတ်ပေးခြင်း၊ မြင်ခိုအောင်းနိုင်သော နေရာများ၌ မြင်ဆေးဖျန်းပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းများကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စမ်းချောင်းမြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းဝင်းအတွင်း စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်စဉ်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၆ - ၁ - ၂၀၂၅

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၃၃၀၀	၃၂၄၀	၃၂၄၀	၃၃၄၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၃၅၀	၃၃၀၀
95 Ron	၃၂၅၀	၃၃၀၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀
HSD (500 ppm)	၂၈၆၅	၂၉၀၀	၂၉၅၀	၂၉၀၀	၂၉၅၀	၃၀၀၀	၃၀၀၀	၂၉၅၀	-	၃၂၅၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၃၂၅၀	၃၃၀၀	၃၂၅၀	၃၂၅၀	၃၃၀၀
HSD (50 ppm)	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	-
HSD (10 ppm)	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	-	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၉၅၇	၃၀၅၀
95 Ron	၃၀၂၅	၃၁၁၉
HSD (500 ppm)	၂၇၀၁	၂၇၈၄
HSD (50 ppm)	၃၃၃၇	၃၄၃၃
HSD (10 ppm)	၃၃၃၇	၃၄၃၃

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချချာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၂၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ကျိုက်လတ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မူလတန်းကြိုကလေးများအား အာဟာရကျွေးမွေး

ကျိုက်လတ် ဇန်နဝါရီ ၂၅
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ အခြေခံပညာကျောင်း ရှိ KG ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းတွင်းအာဟာရ ကျွေးမွေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ယမန်နေ့ကစတင်၍ တစ်မြို့နယ်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အာဟာရကျွေးမွေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကျန်းမာရေး နှင့်ညီညွတ်သည့် အမူအကျင့်များ စွဲမြဲကျင့်သုံးတတ်စေရေးအတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အစာမစားမီ လက်ကိုစနစ်တကျ ဆေး ကြောခြင်း၊ အာဟာရပြည့်ဝသည့် အစားအစာစားသုံးမှု အလေ့အကျင့် ကောင်းများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးမြင့်စိုး လယ်ဝေးမြို့နယ်ရှိ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

လယ်ဝေး ဇန်နဝါရီ ၂၅

နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးမြင့်စိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က လယ်ဝေးမြို့နယ် သစ်ဆိမ့်ပင် ကျေးရွာနှင့် ဆင်ဆိပ်ကျေးရွာတို့တွင် ကျွဲ၊ နွားများအား ခွာနာ၊ လျှာနာ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံနေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဆင်ဆိပ်ကျေးရွာနှင့် သစ်ဆိမ့်ပင်ကျေးရွာတို့တွင် ကျွဲ၊ နွားများအား ခွာနာ၊ လျှာနာ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ နေပြည်တော် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဝင်းဦးက မြို့နယ်အတွင်း ကျွဲ၊ နွား ခွာနာ၊ လျှာနာရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးရန် ဖြစ်စေရေးအတွက် ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံနေမှု အခြေအနေကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ လယ်ဝေး မြို့နယ်အတွင်း ကျွဲ၊ နွား ကောင်ရေ ၂၅၀၀၀ အား ခွာနာ၊ လျှာနာ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရန် လျာထားပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၀ မှ ၂၆ ရက်အထိ ထိုးနှံမည်

ဖြစ်ရာ ယနေ့အထိ ကျွဲ၊ နွား ကောင်ရေ ၈၁၆၇ ကောင် ထိုးနှံပြီးဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျောင်းကုန်းကျေးရွာနှင့် ဗောဓိကုန်းကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းများ၌ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် KG ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းတွင်းအာဟာရ ကျွေးမွေးရေးများကို အားပေးကြည့်ရှုသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော ကျောင်းဖြစ်စေရေး၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ



များ ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် စာကြည့်တိုက်သို့ သုတေသနစာအုပ်များ လှူဒါန်းခဲ့သန့်ရှင်းသာယာရေးတို့အတွက် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ကြောင်း သိရသည်။ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး ကျောင်း ဝေကြည်(ပြန်/ဆက်)

ကျိုင်းတုံမြို့၌ မှုခင်းလျော့နည်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ကျိုင်းတုံ ဇန်နဝါရီ ၂၅

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)ကျိုင်းတုံမြို့၌ မှုခင်းလျော့နည်းကျဆင်းရေး မှုခင်းလျော့နည်းရေးအဖွဲ့ဝင်များ ရောင်းဝယ်သုံးစွဲမှုကျဆင်းရေးနှင့် လူကုန်ကူးမှု မရှိစေရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က ကျိုင်းတုံခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ ပြည်နယ်ဒုတိယရဲတပ်ဖွဲ့မှူး(ကျိုင်းတုံ)မှ ရဲမှူးကြီး သန့်ဇင်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ခွဲ(ရှမ်းအရှေ့)အဖွဲ့ဝင်-၂ ဦးမင်းညို၊ အဖွဲ့ဝင် ဦးလှကာနှင့် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုင်းဆစ်တစ်တို့က အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျိုင်းတုံခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး(ယာယီ) ဒုတိယရဲမှူးကြီး



အောင်မြင်ကြသည်။ အမှတ်(၇) မှူးယစ်တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး သန်းအောင်နှင့် အမှတ်(၁၈) လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေး တပ်ဖွဲ့စု (ကျိုင်းတုံ)မှ ဒုတိယရဲမှူးအောင်ကျော်ဇင်တို့က ဒေသ

လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များ၊ ဖြစ်မှု/ဖြစ်ရပ်များအကြောင်း BARI KTV ဆိုင်ပိုင်ရှင်/ တာဝန်ခံများနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအား အသိပညာပေးဆွေးနွေးကြသည်။(ဝိပုံ) ထို့နောက် ပြည်နယ်ဒုတိယရဲတပ်ဖွဲ့မှူး(ကျိုင်းတုံ)က မှုခင်းများ ဖော်ထုတ်အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးနေမှုနှင့် မှုခင်းလျော့နည်းကျဆင်းရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူများအနေဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဇင်မြင့် (ပြန်/ဆက်)



ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ဓာတ်မြေဩဇာပေါင်းရောင်းချပွဲကျင်းပ

ကျောက်ဆည် ဇန်နဝါရီ ၂၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ဓာတ်မြေဩဇာပေါင်းရောင်းချပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါဓာတ်မြေဩဇာပေါင်းရောင်းချပွဲတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးမြင့်အောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ဓာတ်မြေဩဇာသယ်ယူဖြန့်ဖြူးရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးရွာအုပ်စု ခုနစ်အုပ်စုမှ နွေပိတ်နှင့် နွေနှင်းစိုက်ပျိုးမည့်တောင်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူးက အမှာစကားနှင့် နိုင်ငံတော်မှ ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ရောင်းချပေးခြင်းဖြင့် တစ်ဧကအတွက် နှုန်းများ တိုးတက် လာစေရန်၊ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း မျှော်လင့်စေရန်၊ စိုက်ဧကများ တိုးချဲ့လာနိုင်ပြီး လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာကာ နိုင်ငံစီးပွားရန်ပုံငွေများ ထူထောင်နိုင်ရန်နှင့် တောင်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တောင်သူများအား ဓာတ်မြေဩဇာရောင်းချပေးသည်။ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်အတွက် နွေပိတ် ဓာတ်မြေဩဇာပေါင်းရောင်းချပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ မောင်ကျော်ကြီး

ပန်းတနော်မြို့၌ မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး

ပန်းတနော် ဇန်နဝါရီ ၂၅

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစည်သူအောင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က မြို့ကွက်သစ်ရပ်ကွက် မာလာရိုးတံတားထိပ်ရန်ကုန်-ပုသိမ်ကားလမ်းဘေးရှိ ရွှေဝါဝင်း(၂) စိုက်ပျိုးရေးဆေးနှင့် လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်အပါအဝင် အမှိုက်ယစ်ခိုက်ထရိုက်နှင့် ဆက်စပ်သည့် ဓာတ်ပေးလုပ်ငန်းများ၊ အမှိုက်ယစ်ခိုက်ထရိုက်ပါဝင်သည့် ဓာတ်မြေဩဇာလုပ်ငန်းများကို မီးလောင်ပေါက်ကွဲသည့် ဖြစ်စဉ်မျိုး ဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရေးအတွက် မီးဘေးလုံခြုံရေး စစ်ဆေးခြင်းနှင့် အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



အုတ်ဖိုမြို့၌ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြော



အုတ်ဖို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်ဖိုမြို့နယ်၌ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အထက အုတ်ဖို ဧရာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြိုးဝေလင်းနှင့် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်ကိုတို့က အမှာစကားပြောကြားကာ မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဒေါ်ခင်စုဟန်က လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဟောပြောသည်။ ထို့နောက် အုတ်ဖိုမြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူး ဝင်းဇော်က ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပြီး အခမ်းအနားသို့တက်ရောက်လာသူများက သိလိုသည်များကိုမေးမြန်းရာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်သူ(အုတ်ဖို)



လက်ဝဲတန်းမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းမြိုင် အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးဝင်းစန်းနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မြို့မဈေးကြီး မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် မီးသတ်ဆေးဘူးများ၊ ရေပုံး၊ သံပုံးများ၊ မီးချိတ်မီးကပ်များ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားမှု ရရှိမှုကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးစဉ်။ အောင်ဆင့်

ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ်ရှိ တောမီးကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် နေရာများသို့ ထရပ်ဆွဲသွားရောက်

ကယ်လီဖိုးနီးယား ဇန်နဝါရီ ၂၅ အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရပ်ဆွဲသည် ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ်ရှိ တောမီးကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့်နေရာများကို သွားရောက်ခဲ့ပြီး မီးငြိမ်းသတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကူညီရန် ကြိုးပမ်းသွားမည်ဟု ကတိပြုခဲ့သည်။

လော့စ်အိန်ဂျလိစ်မြို့ ဆင်ခြေပွဲ၌ ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်က တောမီးစတင်လောင်သည့် အချိန်မှ စတင်ကာ သေဆုံးသူ ၂၈ ဦးအထိ ရှိပြီဖြစ်သည်။ တောမီးအများအပြားကို ငြိမ်းသတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်က တောမီးအသစ် ထပ်မံလောင်ခဲ့သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ ထရပ်ဆွဲသည် တောမီးကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့်နေရာများသို့ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က

သွားရောက်ကာ ဒေသခံများကြုံတွေ့နေရသည့် စကားသံများကို နားထောင်ခဲ့ပြီး တောမီးငြိမ်းသတ်သည့် မီးသတ်သမားများကို အားပေးစကားပြောကြားခဲ့သည်။

ကယ်လီဖိုးနီးယား၏ ဒီမိုကရက်တစ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဂါဗင်နယူဆစ်နှင့် သမ္မတဟောင်း ဂျိုးဘိုင်ဒင်တို့ကို တောမီးတုံ့ပြန်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ထရပ်ဆွဲထပ်ခါတလဲလဲ ဝေဖန်ခဲ့သည်။

ထရပ်ဆွဲသည် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က သမ္မတတာဝန် စတင်ထမ်းဆောင်ပြီးနောက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဇန်နဝါရီ သွားရောက်ခြင်းဖြင့် ၎င်း၏ အကျပ်အတည်း စီမံခန့်ခွဲမှုစွမ်းရည်နှင့် စာနာထောက်ထားမှုကို ပြသရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း လေ့လာသူများက ပြောသည်။



အမေရိကန်သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရပ်ဆွဲနှင့် ဇနီး မယ်လာနီယာထရပ်ဆွဲတို့ တောမီးကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် နေရာများသို့ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က သွားရောက်စဉ်။

ဟားမားစ်က အစွဲရေးစာစာအုပ် အမျိုးသမီးတပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦးကို ထပ်မံလွှတ်ပေး

အစွဲရေးစာစာအုပ် လွှတ်ပေးသူအရေအတွက် ခုနစ်ဦး ရှိလာ

ဂျေရုဆလင် ဇန်နဝါရီ ၂၅ အစ္စလာမ္မစ်အဖွဲ့ ဟားမားစ်တို့က အစွဲရေးနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီမှု တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် အစွဲရေးစာစာအုပ် လေးဦးကို လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟားမားစ်နှင့် အစွဲရေးတို့ကြား စာစာအုပ် - အကျဉ်းသား လဲလှယ်ရေး သဘောတူညီချက် အရ အစွဲရေးအမျိုးသမီးတပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦးကို လွှတ်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းကဲ့သို့ စာစာအုပ် လွှတ်ပေးလိုက်ခြင်းမှာ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီမှု စတင် အသက်ဝင်ပြီးနောက် ဒုတိယ အကြိမ်မြောက် လွှတ်ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုအချိန်မှစတင်ကာ အစွဲရေးစာစာအုပ် လွှတ်ပေးသူအရေအတွက် ခုနစ်ဦးရှိလာပြီဖြစ်သည်။



ဟားမားစ်အဖွဲ့က အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကြက်ခြေနီကော်မတီထံ မလွှဲပြောင်းပေး အစွဲရေးစာစာအုပ် အမျိုးသမီး တပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦးကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

နှစ်ဖက်အကြားပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှု အစွဲရေးက အကျဉ်းထောင် အသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားသော ပါလက်စတိုင်း ၂၀၀ ခန့်ကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် လွှတ်ပေးလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ အစွဲရေးတပ်မတော်နှင့် အခြား ဘက်စားရင်းမြစ်များ၏ ဖော်ပြချက်အရ အဆိုပါ ဖမ်းဆီးခံရသူ အစွဲရေးအမျိုးသမီး တပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦးကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီထံ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကော်မရှင်

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ လေထုညစ်ညမ်းမှုကြောင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်

ဘန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၂၅ လေထုညစ်ညမ်းမှု ပိုမိုဆိုးရွားလာခြင်းကြောင့် ဘန်ကောက်မြို့၌ စာသင်ကျောင်းများ ပိတ်ထားရကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် နေအိမ်မှသာ အလုပ်လုပ်ကြရန်နှင့် အပြင်ထွက် သွားလာလုပ်ရုံး မှုများကို ရှောင်ရှားကြရန် အစိုးရကတောင်းဆိုထားကြောင်း၊ လေထုအရည်အသွေး ကျဆင်းနေခြင်းမှာ ဘန်ကောက်မြို့တစ်မြို့ တည်းမဟုတ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လေထုညစ်ညမ်းမှုသည် ယာဉ်များမှထွက်သည့် မီးခိုးငွေ့များနှင့် စိုက်ပျိုးမြေ များမီးရှို့ရာမှ ထွက်လာသည့် မီးခိုးငွေ့များကြောင့် လေထုအရည်အသွေး ကျဆင်းခြင်းဖြစ်သည်ဟု ယူဆကြသည်။ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် စာသင်ကျောင်းပေါင်း ၃၀၀ ကျော် ပိတ်ထားရသည်ဟု ဘန်ကောက်မြို့တော်အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့က ပြောသည်။

နေထွက်လာသည့်အချိန်တွင်ပင် တိမ်ထူထပ်နေပြီး မီးခိုးငွေ့များနှင့် ဖုံးလွှမ်းနေသည်ဟု အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောသည်။ မီးခိုးငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုကို တားဆီးရန် ဘန်ကောက်ရှိ အာဏာပိုင်များက အစီအမံများ ချမှတ်ထားသည်။

မြို့တော်ဒေသအနှံ့အပြားတွင် မော်တော်ကားကြီးများ ဝင်ထွက်ခွင့်ကို ကန့်သတ်ထားသည်။ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်မှစတင်၍ အများပြည်သူသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကို အခမဲ့ဖြင့် တစ်ပတ်တာ ပြုလုပ်ပေးထားသည်။ လာမည့်သီတင်းပတ်တွင် လေထုညစ်ညမ်းမှု ပြေလျော့သွားမည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။ သို့သော်လည်း မြို့နယ်များအနှံ့ရပ်ရာ ကာကွယ်ရန် ပြည်သူများကို သတိပေးထားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကော်မရှင်

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ဟီရတ်ပြည်နယ်၌ ကုသမှုခံယူပြီးနောက် မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူ ၁၆၉ ဦးကို မိသားစုနှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းပေး

ကဘူးလ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံအနောက်ပိုင်း ဟီရတ်ပြည်နယ်ရှိ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစင်တာတစ်ခု၌ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူ ၁၆၉ ဦးမှာ ကုသမှုခံယူပြီးနောက် အပြည့်အဝ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသောကြောင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများနှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းပေးခဲ့ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က ပြောသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူ ၁၀၀၀ ခန့်မှာ နိုင်ငံဘာလနောင်ပိုင်းတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစင်တာ၌ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူပြီးနောက် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပြီး မိသားစုဝင်များနှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အာဖဂန်အိမ်စောင့်အစိုးရသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသည့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ဆက်စပ်သည့် ဆိုးကျိုးအန္တရာယ်များနှင့် ဆေးစွဲနေသည့် ကိစ္စရပ်များကို တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ဘီနီယင်စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းကို တားမြစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

ဇင်ဘာဘေ့ဂ်နိုင်ငံ၌ မိုးရွာသွန်းမှုနှင့်ဆက်စပ်သည့်ဖြစ်စဉ်များကြောင့် ၂၄ ဦးသေဆုံး

ဟာရီ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ဇင်ဘာဘေ့ဂ်နိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာလ မိုးရာသီကာလ စတင်သည့် အချိန်မှစကာ မိုးရွာသွန်းမှုနှင့် ဆက်စပ်သည့်ဖြစ်စဉ်များကြောင့် စုစုပေါင်း ၂၄ ဦးသေဆုံး

ပြီး ခြောက်ဦးခန့်ရာရရှိကြောင်း နိုင်ငံ၏ အရပ်ဘက်ကာကွယ်ရေးဌာန(ဒီစီပီ) က ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း မိုးရာသီ

အပါအဝင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းကြောင့် ရာနုနှင့်ချီသည့် အိမ်ထောင်စုများ ထိခိုက်ခံစားရပြီး စာသင်ကျောင်းများ၊ ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံများ၊ လမ်းများ၊ တံတားများ၊ ဆည်များ၊ လျှပ်စစ်စီးတိုင်များနှင့် ဆည်မြောင်းစနစ်စီမံချက်များ အပါအဝင် အရေးကြီးသည့် အများပြည်သူ အဆောက်အအုံများကို ပျက်စီးစေခဲ့ကြောင်း၊ အောက်တိုဘာလမှစကာ အိမ်ထောင်စု ၉၈၃ စု၊ စာသင်ကျောင်း ၁၂၉ ကျောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံ ၁၃ ခု ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း ဒီစီပီက ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဆင်ဟွာ



မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွှေကြေး-တည်ပင်ကုန်း-ညောင်ပင်ကုန်း-ကန်တောင်လမ်းအား မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ရန် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

မိတ္ထီလာ ဇန်နဝါရီ ၂၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးအောင်ဇော်ဦးသည် မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်း ရှိ ရွှေကြေး- တည်ပင်ကုန်း-ညောင်ပင်ကုန်း- ကန်တောင်လမ်းအား မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်တည်ဆောက်သွားရန်အတွက် ဒေသခံ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က ရွှေကြေးကျေးရွာ ဘုန်းကြီးကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဌာန ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး (မြို့ပြ) ဦးထွန်းထွန်းနိုင်က မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းကို ထိပ်ထိ အကျယ် ပေ ၈၀ မြေသားတာပေါင် တည်ဆောက်ရန်အတွက် ပေ ၈၀ အကျယ် လမ်းနယ် ရရှိရေးအတွက် တင်ပြဆွေးနွေးပြီး မိတ္ထီလာခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်တင်မိုးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်းဌာနမှ ဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး (မြို့ပြ) ဦးအောင် ထွန်းတို့က မြို့ရှောင်လမ်းဖောက်မည့် အခြေအနေ

များကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် မြို့ရှောင်လမ်းဖောက်လုပ်ရာတွင် လမ်းနယ်အဖြစ် ပါဝင်မည့် မြင်းကန်၊ ခင်တံ၊ ကန်တောင်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းထားမှုအခြေအနေနှင့် အခက်အခဲများ ကို တင်ပြဆွေးနွေးကြရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ဦးအောင်ဇော်ဦးက မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွှေကြေး-တည်ပင်ကုန်း-ညောင်ပင်ကုန်း-ကန်တောင် လမ်းအား မိတ္ထီလာမြို့ရှောင်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့် တင် တည်ဆောက်သွားရန်အတွက် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စု ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းမြို့ရှောင်လမ်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသခံပြည်သူတို့၏ ယာမြေ များမှ တည်ဆောက်သွားမည့်အခြေအနေ နှင့် မြို့ရှောင်လမ်းဖောက်လုပ်ပြီးစီးပါက ဒေသခံ ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ လယ်ယာထွက်သီးနှံ များ သယ်ယူပို့ဆောင်ရာတွင် အဆင်ပြေမည်ဖြစ်၍ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လျင်မြန်လွယ်ကူမည်ဖြစ်ကြောင်း၊



ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများက မိမိတို့ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများအား နားလည်လက်ခံလာအောင် စည်းရုံးဆောင်ရွက်သွား ကြရန် ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါမြို့ရှောင်လမ်းအဖြစ် တည်ဆောက်မည့် ရွှေကြေး-တည်ပင်ကုန်း-ညောင်ပင်ကုန်း-ကန်တောင်

လမ်းကို ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စု ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် မူလလမ်းအရှည် ၁၀ မိုင် ရှိသည့်လမ်းကို လမ်းပန်းဌာန ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ (ရုံးချုပ်)မှ တိုင်းတာပုံ ထုတ်ပေးထားသော ဒီဇိုင်းပုံစံ အရ ၈ မိုင် ၂ ဖာလုံ ၇၀ ပေ အရှည်ရှိ လမ်းအကြောင်း တစ်ခုဖြစ်သည်။ သိန်းမြင့်ကျော် (မိတ္ထီလာ)

■ ကျောဖုံးမှ

မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (၈)ရပ်ကွက် ၁၂၈ လမ်းနှင့် ၁၂၉ လမ်းကြား၊ ၆၀ လမ်းရှိ Blue Moon ဘီယာဆိုင်၌လည်းကောင်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် သင်ပန်းကုန်းရပ်ကွက်နေသူများဖြစ်ကြသော အောင်ကိုလင်း (၂၁)နှစ်နှင့် အောင်သူရကျော်(၁၈) ကိုချစ်(၁၈) နှစ်)တို့ နှစ်ဦးအား မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (ဆ)ရပ်ကွက် ၁၂၉ လမ်းနှင့် ၁၃၀ လမ်းကြား၊ ၅၄ လမ်းရှိ အအေးဆိုင်၌လည်းကောင်း၊ ၎င်းတို့လူယက်ယူဆောင်ထားသည့် CANDA CZI အမျိုးအစား ဆိုင်ကယ် တစ်စီး၊ HONDA Click 2018-125 အမျိုးအစား ဆိုင်ကယ် တစ်စီး၊ Cyclone YUNDE-110 အမျိုးအစား ဆိုင်ကယ် တစ်စီးတို့နှင့်အတူ အသီးသီးဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်များအရ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ မင်းထက်ပါ ခြောက်ဦးတို့သည် မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များအတွင်း လမ်းသွား လမ်းလာပြည်သူများထံမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်း ဆိုင်ကယ် လူယက်မှု နှစ်ကြိမ်၊ စက်တင်ဘာလအတွင်း ဆိုင်ကယ်လူယက်မှု လေးကြိမ်၊ အောက်တိုဘာလအတွင်း ဆိုင်ကယ်လူယက်မှု ခြောက်ကြိမ်၊ နိုဝင်ဘာလအတွင်း ဆိုင်ကယ်လူယက်မှု လေးကြိမ်၊ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ဆိုင်ကယ်လူယက်မှု တစ်ကြိမ်၊ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ဆိုင်ကယ် လူယက်မှု လေးကြိမ် အုပ်စုဖွဲ့၍ ဆိုင်ကယ်လူယက်မှုပေါင်း ၂၁ ကြိမ် ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ကနဦးဖော်ထုတ် သိရှိရသည်။

လူယက်မှုကျူးလွန်ရာမှ ရရှိသည့်ဆိုင်ကယ်များအား ဖမ်းဆီးရန် ကျန်တရားခံများဖြစ်ကြသည့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်နေ ဇော်ထက်(၁) ဝက်စုတ်(စိစစ်ဆဲ)နှင့် မြစ်ငယ်မြို့နယ်နေ ကုလားကြီး(စိစစ်ဆဲ)တို့ နှစ်ဦးထံ တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်၍ ချိန်ဆိုင်ခေါ်ယူရောင်းချခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လူယက်မှု များမှ သက်သေခံဆိုင်ကယ်များအား သိမ်းဆည်းရမိနိုင်ရေးနှင့် လက်ခံ ဝယ်ယူသူ ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံ နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့ထပ်မံကျူးလွန်ထားသည့် ဖြစ်မှုများ ရှိ မရှိ ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

ဖြစ်စဉ်များတွင် မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များအတွင်း လမ်းသွား လမ်းလာပြည်သူများအား အုပ်စုဖွဲ့၍ ဆိုင်ကယ်များ အကြိမ်ကြိမ် လူယက်မှုကျူးလွန်ခဲ့ကြသည့် ဖမ်းဆီးရမိတရားခံ မင်းထက်၊ ချမ်းမြေ့အောင်(၁)၊ ချမ်း၊ အောင်ရဲပြိမ်း(၁)၊ ဖိုးငယ်၊ သန့်စင်(၁)အောင် သန်းဦး(၁) အောင်ကျော်၊ အောင်ကိုမင်း၊ အောင်သူရကျော်(၁)ကိုချစ်တို့ ခြောက်ဦးအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေးနှင့် ဖမ်းဆီးရန်ကျန်တရားခံများဖြစ်ကြသည့် ဇော်ထက်(၁)ဝက်စုတ်နှင့် ကုလားကြီးတို့ နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် ရပ်ရွာများအတွင်း အလားတူ ခုစရိုက်မှုများ မဖြစ်ပွားစေရေးနှင့် ခုစရိုက်သမားများ၏ လုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုထုတ် နှုတ်ပေးရေးအဖွဲ့ ခုစရိုက်သမားများ၏ လုပ်ငန်းများအား တွေ့ရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းများထံသို့ သတင်းပေးပို့နိုင်ပါကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ အသိပေးသတင်း ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပိုးသတ်ဆေးအရောင်းဆိုင်များ လိုက်နာရမည့် ဥပဒေ၊ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ရှင်းလင်း

တောင်ငူ ဇန်နဝါရီ ၂၅
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန နတ်သျှင်နေောင် အစည်း အဝေးခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိ သူများသည် တောင်ငူခရိုင်အတွင်း ရှိ ပိုးသတ်ဆေး၊ မျိုးစေ့၊ ပျိုးပေါင်၊ မြေဩဇာအရောင်းဆိုင်များအား လိုက်နာရမည့် ဥပဒေ၊ ဥပဒေ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က ကျင်းပသည်။



ထိုသို့ကျင်းပရာတွင် တိုင်း ဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးဌာန ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး၊ ဦးသန်းအောင်ဆန်းမှ အမှုစာကားပြောကြားပြီး တိုင်း

များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြော ကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးက အရောင်းဆိုင်များတွင် လိုက်နာ ရမည့်ဥပဒေ၊ ဥပဒေ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့် ညွှန်ကြားချက် များကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့်များမှာကြားပြီး ခရိုင် အတွင်းရှိ ပိုးသတ်ဆေး၊ မျိုးစေ့၊ ပျိုးပေါင်၊ မြေဩဇာအရောင်းဆိုင် များမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်း ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည် ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ သည်။ ဇော်ကိုကို (တောင်ငူ)

ကလေးမြို့၌ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်



ကလေး ဇန်နဝါရီ ၂၅
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကလေးမြို့နယ်၌ စာသင်ကျောင်းများ သန့်ရှင်းသောယာယုပစ္စည်းအတွက် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကလေး တပ်နယ်စစ်ဦးစီးတက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော် ဟန်၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမြင့်၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ခင်နိုင်နှင့် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသိန်းတို့ ဦးဆောင်၍ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ခရိုင် မြို့နယ် အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများပူးပေါင်း၍ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းဝင်းအတွင်း ချုံနယ်၊ မြက်ပင်၊ ပေါင်းပင်များ ခုတ်ထွင် ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေးအတွက် စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်ဆက်)

တတိယအကြိမ် MBC Professional Boxing ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၅
မြန်မာဘောက်ဆင်အဖွဲ့ချုပ်(MBC)က ကျင်းပသည့် တတိယအကြိမ် MBC Professional Boxing ပြိုင်ပွဲများကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် သိမ်ဖြူလက်ရွှေ့ရုံ၌ မြောက်ချီ နှစ်ပွဲ၊ လေးချီ တိုးပွဲ စုစုပေါင်း တွဲဆိုင် ၁၁ ဆိုင် ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ မြောက်ချီပြိုင်ပွဲများ၌ စုပေါင်းသဘိတ် ၅၈ ဒဿ ၉ ကီလို တန်းတွင် နိုင်လတ်က ကျော်စွာမိုးကို တတိယအချိတွင် အလဲထိုးဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဖယ်သဘိတ် ၅၇ ဒဿ ၁၅ ကီလိုတန်းတွင် ဂင်ရှန်းမွှောင် က ယိန်းစိုးကို ခိုင်ပွဲရပ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အနိုင်ရရှိသွားသည်။ လေးချီပြိုင်ပွဲများတွင် ဖလိုင်းဝတ် ၅၁ ဒဿ ၈ ကီလိုတန်းပြိုင်ပွဲများ တွင် ဗန်လုနှင့် ရဲမိုးအောင်၊ ရဲမင်းအောင်နှင့် ဟိန်းသုညီညီ၊ အောင်သူ ထွန်းနှင့် မြိုးသူမောင်၊ စူပါဖယ်သဘိတ် ၅၈ ဒဿ ၉ ကီလိုတန်းများတွင် ထက်ဝင်းကျော်နှင့် ကျော်သူရ၊ ၇၂ ဒဿ ၅၇ ကီလိုတန်းတွင် နိုင်ဝင်းထွန်းနှင့် ကောင်းသန့်ဇင်၊ မျိုးခန့်ကျော်နှင့် အောင်မြင့်ဦး၊ ဖယ်သဘိတ် ၅၇ ဒဿ ၁၅ ကီလိုတန်းများတွင် ကောင်းမြတ်ထွန်းနှင့် ဇိုင်းဒန်အောင်၊ ကျော်ခန့်ဝင်းနှင့် ဟိန်းတေ၊ စူပါဝတ် ၅၅ ဒဿ ၄၄ ကီလိုတန်းတွင် ဟိန်းမင်းနိုင်နှင့် အောင်ကောင်း မြတ်တို့ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ကြသည်။



ဖယ်သဘိတ် ၅၇ ဒဿ ၁၅ ကီလိုတန်းတွင် ဂင်ရှန်းမွှောင်နှင့် ယိန်းစိုး တို့ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ဆိုင်ရာစေ့ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ “ပြည်အင်အားဟာ ပြည်တွင်းမှာသာရှိသည်” ဆိုသည့်အတိုင်း နိုင်ငံအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သည့်အခါတွင် ဝိဇ္ဇာနှင့် သိပ္ပံနယ်ပယ်(၂)ခုလုံးတွင် ကျွမ်းကျင်သည့် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ လိုအပ်...

❖ လူငယ်များအနေဖြင့် ဝိဇ္ဇာနှင့် သိပ္ပံဘာသာရပ် (၂) ခုလုံးကို တန်ဖိုးထားလေ့လာကြရန် တိုက်တွန်းလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးဖြင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များအတွင်း လမ်းသွားလမ်းလာပြည်သူများထံမှ အုပ်စုဖွဲ့၍ ဆိုင်ကယ်များအကြိမ်ကြိမ်လုယက်မှုကျူးလွန်ခဲ့သူ တရားခံ အမျိုးသားခြောက်ဦးအား လုယက်ရာမှ ရရှိသည့် သက်သေခံဆိုင်ကယ်သုံးစီးနှင့်အတူ တော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၅
မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များအတွင်း ပြည်သူ့လူထုအထိတ်တလန့်ဖြစ်စေရန် ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုများကျူးလွန်ခြင်း၊ ဓားပြမှု၊ လုယက်မှုနှင့် ဒုစရိုက်မှုများကျူးလွန်ခြင်းတို့ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပိတ်ဆို့စစ်ဆေးရှာဖွေခြင်း၊ ရှောင်တခင်ဇည့်စာရင်းစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပြစ်မှုများမှ တရားခံများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး နေ့၊ ညမပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များအတွင်း ဆိုင်ကယ်လုယက်မှုများ အကြိမ်ကြိမ်ကျူးလွန်ခဲ့သူများဖြစ်ကြသည့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ရွာချည်ကျေးရွာနေ မင်းထက် (၁၆) နှစ်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (၈)ရပ်ကွက်နေသူများဖြစ်ကြသော ချမ်းမြေ့အောင် (ခ) ငချမ်း(၁၆)နှစ် အောင်ရဲငြိမ်း(ခ)ဖိုးငယ်(၁၆)နှစ်၊ သန့်စင်(ခ)အောင်သန်းဦး (ခ) အောင်ကျော်(၂၁)နှစ်တို့ လေးဦးအား ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်
စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ ■

MNL ပြိုင်ပွဲတွင် ရခိုင်ယူနိုက်တက်ကို ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်း ဂိုးပြတ်သွင်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၅
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲပွဲစဉ် (၁၇) ဒုတိယနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က သုဝဏ္ဏတွင်း၌ကျင်းပရာ ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းက ရခိုင်ယူနိုက်တက်အသင်းကို ငါးဂိုးပြတ်အနိုင်ရရှိသည်။
ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းသည် တိုက်စစ်မှူး ရန်ကျော်ထွေး၏ ဟက်ထရစ်ဖြင့် ရခိုင်ယူနိုက်တက်ကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့ပြီး နိုင်ပွဲ ပြန်လည်ရရှိခဲ့သည်။ အဆင့် ၁၁ နေရာ ရောက်နေသည့် စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ ❖



ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရခိုင်ယူနိုက်တက် ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



ကမ္ဘာ့ပတ်တစ် တင်းနစ်မယ်ကို အနိုင်ယူပြီး ပထမဆုံးအကြိမ် ဂရင်းဆလမ်းဆုပေးလားကို မက်ဒီဆင်ကီးစ်ဆွတ်ခူး
ဩစတြေးလျအိုးပင်း အမျိုးသမီးတစ်ဦး နိုင်ခဲ့သောကြောင့် ပထမဆုံးအကြိမ် ဂရင်းချင်းပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် ဆလမ်းဆုပေးလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည်။
ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဆာဘယ်လင်ကာ အမေရိကန်တင်းနစ်မယ် ကီးစ်ဆွတ် နှင့် မက်ဒီဆင်ကီးစ်တို့ ပွဲစဉ်တွင် မက်ဒီဆင် ဩစတြေးလျအိုးပင်း နှစ်ကြိမ်ဆက်ချန်ပီယံ ကီးစ်က အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး နိုင်ပွဲရယူ
စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၂ ◯

MFF ယူ-၁၅ လူငယ်လိဂ် (ရန်ကုန်ဇုန်) ပွဲစဉ် (၃) ပထမနေ့ကျင်းပ



Southern Yangon Star အသင်းနှင့် Yangon Focus အသင်း ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၅
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MFF ယူ-၁၅ လူငယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ (ရန်ကုန်ဇုန်) ပွဲစဉ် (၃) ပထမနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏလေ့ကျင့်ရေးကွင်း၌ ကျင်းပရာ မင်္ဂလာဒုံစီးတီး၊ Southern Yangon Star ခြင်္သေ့နှင့် အာသာဝတီအသင်း အမှတ်ပြည့်ရရှိသည်။ ပွဲစဉ် (၃) ပထမနေ့ နံနက်ပိုင်းပွဲစဉ်များတွင် စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၃ ❖

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

တီရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်(ရန်ကုန်) ၁၁၉ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကျင်းပ
ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၄

ဟားမားစ်က အစွရေးဓားစာခံ အမျိုးသမီးတပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦးကို ထပ်မံလွှတ်ပေး
နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၁၈

တတိယအကြိမ်MBC Professional Boxing ပြိုင်ပွဲများကျင်းပ
ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၉